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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 61 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 61 kommer nu som brev numro tolv år 2024, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga på vår hemsida: 
Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 
1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-
01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till 
köpingsbildandet 1836-02-27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 
17: till 1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 22: 1877-
1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 
1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 
1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 
1907. N:o 44 1908. N:o 45 1909. N:o 46 1910. N:o 47 1911. N:o 48 1912. N:o 49 1913. N:o 50 1914. N:o 51 
1915. N:o 52 1916. N:o 53 1917. N:o 54 1918. N:o 55 1919. N:o 56 1920. N:o 57 1921. N:o 58 1922. N:o 59 
1923. N:o 60 1924. 
 
Nyhetsbrev 61 tar upp händelser i Sverige år 1925. Detta år finns det information om bland 
annat en ny härordning, att Föreningen Göteborgs Landstormskvinnor bildas. Från Lysekil 
finns det ett stort antal utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll om bland annat brandstyrelsen, 
elverket, hamnen, järnvägen, Matvarustadga för Lysekils stad och polisen samt om Carl och 
Calla Curmans stiftelse. 
 
Det finns mycket mer att läsa i Stadsfullmäktiges protokoll från år 1925 på vår hemsida – för 
rubriker, se Stadsfullmäktiges protokoll, Register – i slutet på detta Nyhetsbrev. 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 62 kommer att sändas ut till Er i slutet av januari 2025. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1925 

 
1925 cirka Vese gård är delad och innehas av M.N. Mattsson och K.H. Niklasson. (Carl A. 

Tiselius, Bohusläns Gamla Adliga Gods & Sätesgårdar, sid 99) 
 
1925 Detta år är ett missväxt- och torrår på grund av varmt väder. (LP 1955-11-18) 
 
1925 En ny härordning utfärdas som innebär indragning av många svenska 

regementen. Härordningen får beteckningen den stora regementsdöden. 
I Skåne slås tre gamla kavalleriförband samman till ett förband, Skånska 
kavalleriregementet, som förläggs till Helsingborg. 
 
Marinen klarar sig relativt sett bra under försvarsmaktens nedbantning. 
Inom trängtrupperna upplöses två av kårerna och trängtrupperna har därefter 
fyra fredsförband. (Arméns årsbok 1961) 

 
1925 Dan Broströms Rederiaktiebolaget Sverige-Nordamerika, som har direktlinje 

mellan Göteborg och New York, byter namn till Svenska Amerika Linien. 
(Sjöhistoriska museet) 

 
1925 Föreningen Göteborgs Landstormskvinnor, ansluten till Göteborgs 

Landstorms-befälsförening, sedermera Göteborgs Landstormsförbund, bildas. 
(Bohus bataljon, sid 109-ff) 

 
1925 Knut Herman Krischansson, Torgestad, övertar officiellt lantbrevbärarlinjen 

Lyse-Flat-Lysekil. Han har dock redan arbetat tre år. Under den tiden har hans 
far fått stå för linjen eftersom Knut själv först nu uppnår myndig ålder. (LP 
1996-03-01) [Anm: Knut är född 1902-06-03 i Brastad. (SDB 1901-2009)] 

 
1925 Firman Alfred Bovik & Co namnändras till AB Boviks Konservfabriker. 
 Namnbytet är en följd av att företaget registreras som aktiebolag. (Henrik 

Harnevie, Konservfabrikanter i Lysekils kommun) 
 
1925-01-.. Den sista totalförlisningen av ett segelfartyg äger rum vid bohuskusten. Det 

tremastade skonertskeppet MERCUR från Troense går en natt i tät dimma på 
grund, springer läck och sjunker vid Tova utanför Lysekil. De tre 
ombordvarande räddar sig till ett skär med hjälp av en eka. (LP 1995-01-27) 

 
1925-01-01 Frisör Gustaf Aron Löfgren blir brandchef i Lysekil. Han är utbildad vid 

Göteborgs Brandkår. Gymnastiklärare och köpman Gillis Eriksson, född 1894-
09-11 i Lysekil, är vice brandchef. Anton Julius Nordmark, född 1872-04-12 i 
Larvs församling i Skaraborgs län, blir brandmästare i Lysekil. Nordmark är 
mångårig styrelseledamot i Svenska Brandmannaförbundet. (Det svenska 
eldsläckningsväsendet, sid 154-155) 
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1925-01-07 Protokoll N:o 1. 1925 fört vid sammanträde med Brandstyrelsen den 7 januari 

1925. 
Närvarande Herrar Granberg, Brännberg, Olsson, Christensson, Löfberg och 
Löfgren. 
 
§ 1. 
Enligt bestämmelserna i gällande reglemente § 5 hade herr Granberg utfärdat 
kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Till styrelsens Ordförande och vice Ordförande valdes enhälligt respektive 
herrar C. W. Granberg och Carl Brännberg, samt till sekreterare herr Löfgren. 
 
§ 3. 
Styrelsen består av följande ledamöter valda för tiden 1915-1928 herrar 
Fabrikören C. W. Granberg och Riksdagsmannen Carl Brännberg. För tiden 
1925 och 1926 Mekanikern Otto Olsson och Byggmästaren Robert 
Christensson, samtliga valda av Stadsfullmäktige samt Disponenten Emil 
Löfberg vald av Magistraten för tiden 1925-1928. Suppleanter valda av 
Stadsfullmäktige herrar: Fotografen John Westling och Kyrkovaktmästaren B. 
C. A. Högberg den förre vald för tiden 1925-1928 den senare för tiden 1925 
och 1926. Till suppleant för herr Löfberg och under samma tid som denne har 
Magistraten utsett Rådmannen Gunnar Nyblom. 
 
§ 4. 
Till vice brandchef omvaldes enhälligt handlanden Gillis Eriksson. Valet gäller 
tills vidare med tre månaders ömsesidig uppsägning, och skall enligt gällande 
bestämmelser prövas och fastställas av länsstyrelsen. 
 
§ 5. 
I syfte att studera andra städers brandväsende begärde och erhöll herr Löfgren 
sammanlagt c:a 8 veckors tjänstledighet. Den sålunda beviljade ledigheten 
skulle i varje särskilt fall meddelas av herr Ordföranden som hade att iakttaga 
att såväl vice brandchefen som brandmästaren under tiden vistades i staden. 
 
§ 6. 
Magistraten hade begärt Styrelsens yttrande över Sveriges centrala hotell- och 
restaurantförenings m.fl. begäran om vissa ändringar i gällande hotell- och 
pensionsstadga. Styrelsen uppdrogo åt herrar Löfberg och Löfgren att upprätta 
och till Styrelsen inkomma med förslag till sådant yttrande. 
 
§ 7. 
Till förnyad förhandling återupptogs § 144, år 1924, brandmästarens begäran 
om att i semesterhänseende bliva likställd med poliskonstaplarne härstädes. 
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Med hänsyn till att brandmästaren i löne- och tjänstställning vore likställd med 
poliserna beslöt Styrelsen bifalla den gjorda framställningen, och skulle 
brandmästarens semester tills vidare och intill dess Stadsfullmäktige 
annorlunda besluta, utökas från tio till 14 dagar, mellankommande helgdagar 
oräknade. 
 
§ 8. 
Från Polisnämnden remitterat ärende: uppsättandet av telefon till 
Poliskonstaplarne, bordlades. 
 
§ 9. 
Anbud å ändring av belysningen i brandstationen hade inkommit från 
entreprenörerna C. W. Granberg och Rylander. Styrelsen beslöt enhälligt 
antaga det lägsta anbudet, herr Granbergs, som slutade på kronor 158:- 
Brandchefen fick i uppdrag att övervaka arbetets utförande. 
 
Lysekil den 9 januari 1925. 
C. W. Granberg / Gust. Löfgren 
Justeras: 
Rob. G. Christenson, 
Otto Olsson, 
C. Brännberg, 
(Brandstyrelsens protokoll 1925/KJ) 

 
1925-01-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 3 (avskrift KJ): 

Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och 
med slutet av år 1926: 
1) Fabrikör Elis Luckey. 
2) Konsul John Sterner 
3) Grosshandlare Otto Gottfrid Löfving. 
4) Konsul Lars Laurin. 
5) Kontraktsprost Fritz Lüsch. 
6) Redaktör Axel Ljungberg. 
7) Ombudsman C. G. Tinggren. 
8) Fabrikör Gust. Karlsson. 
9) Riksdagsman Carl Brännberg. 
10) Fabrikör Richard Björsell. 
11) Handlande S. P. Ekblad. 
12) Disponent Ludvig Andersson. 
13) Mekaniker Otto Olsson. 
14) Gjutare Karl Källén. 
15) Poliskonstapel C. I. Alexandersson. 
16) Lotsförman Gustaf Wallin. 
17) Hälsovårdstillsyningsman August Ehnberg. 
18) Vaktmästare Jakob Pettersson. 
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19) Handlanden E. W. Olsson. 
20) Fotograf John Westling. 
21) Handlande Fritz G. Olsson. 
22) Förrådsförvaltare Evald I. Andersson. 
23) Musikdirektör Karl Sandström. 
24) Skolkökslärarinna Ingrid Wallentin. 

 
1925-01-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 5-6 (avskrift KJ): 

Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter 
till val av ordförande för året. 

 Herr Sterner föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr 

kontraktsprosten Fritz Lüsch omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom sålunda ånyo 

visade förtroendet, som kommit honom till del. 
 
 Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med 

acklamation, på förslag av herr Luckey, herr konsuln John Sterner, som 
tackade för det förnyade förtroendeuppdraget. 

 
1925-01-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 11 (avskrift KJ): 

Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den nyvalt 
herrar handlandena S. P. Ekblad och P. A. Malmrot till respektive ordförande 
och vice ordförande för detta år. 

 
1925-01-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 12 (avskrift KJ): 

Från folkskolestyrelsen anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för innevarande år nyvalts herrar rektorn Sigfrid Sandström och 
handlanden E. W. Olsson, och lades denna anmälan till handlingarna. 

 
1925-01-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 13 (avskrift KJ): 

Hamnstyrelsen anmälde, att till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år omvalt herrar disponenten Ludvig Andersson och ombudsmannen C. 
G. Tinggren. 

 
1925-01-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 14 (avskrift KJ): 

Brandstyrelsen anmälde, att den för innevarande år nyvalt herrar fabrikör Clas 
Valfrid Granberg och riksdagsman Carl Brännberg till respektive ordförande 
och vice ordförande, samt att handlanden herr Gillis Eriksson valts till vice 
brandchef, och att detta val gäller tills vidare med tre månaders ömsesidig 
uppsägning. 

 
1925-01-08 Från handels- och sjöfartsnämnden meddelas, att till dess respektive ordförande 

och vice ordförande för innevarande år omvalts herrar grosshandlaren O. G. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 61.docNyhetsbrev 61 2024-12-24 © Per Stenros Sid 6 
 

Löfving och fabrikören Elis Luckey, och lades detta meddelande till 
handlingarna. (Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 15/KJ) 

 
1925-01-30 Protokoll N:o 2. 1925, fört vid sammanträde med Brandstyrelsen i Lysekil den 

30 januari 1925. 
Närvarande: herrar Ordföranden, Brännberg, Olsson, Löfberg och Löfgren. 
 
§ 10. 
Återupptogs till behandling från polisnämnden remitterade ärendet om 
lokaltelefoner till poliskonstaplarna. Sedan Styrelsen tagit del av till ärendet 
hörande handlingar beslöts avgiva följande yttrande: 
 
Styrelsen anser det ut flera synpunkter lämpligt att omförmälda telefoner 
uppsättas genom brandmästarens försorg och på sätt denne föreslagit. 
Kostnaderna härför beräknas till följande belopp: 
 
Lokaltelefoner till konstaplarna Winge, Berndtsson,  
Alexandersson och Mattsson Kr. 675:- 
Till extra konstapeln Jacobsson Kr. 225:- 
Summa beräknade engångskostnader Kr. 900:- 
Tillkommer årliga underhålls- & reparationskostnader  
för linjer och apparater: 
För de fyra förstnämnda Kr. 100:- 
För den sistnämnde Kr. 50:- 
Summa årliga underhållskostnader Kr. 150:- 
 
Styrelsen förutsätter att kostnaderna bestridas av polisverket. Det uppdrogs år 
Brandchefen att träffa uppgörelse med polisnämnden samt ordna för arbetets 
utförande. 
 
§ 11. 
Föredrogs från Länsstyrelsen genom Magistraten infordrat yttrande rörande det 
den 28 oktober 1924 förrättade brandchefsvalet härstädes, över vilket val en av 
sökandena, herr Hernström, anfört besvär under åberopande av högre meriter. 
Frånvarande ledamoten herr Christensson, hade i skrivelse begärt att till 
protokollet få antecknat, att han för sin del ansåg, att den valde, herr Löfgren, 
vore den bland sökandena mest lämplige för befattningen. Sedan 
överläggningen förklarats avslutad, beslöt Styrelsen med 4 röster mot 1 att herr 
Christenssons skrivelse skulle tilläggas protokollet samt avge följande 
yttrande: 
 
Styrelsen finner icke styrkt att klaganden ur brandteknisk synpunkt sett, 
besitter större kompetens än den valde herr Löfgren. Icke heller har klaganden 
styrkt, ej heller har Styrelsen sig bekant, att klaganden, beträffande 
Brandchefens övriga åligganden, förvärvat insikter eller kompetens för 
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befattningen ifråga. Beträffande den valda herr Löfgren skulle till protokollet 
antecknas, att han tills vidare förordats till Brandchef och sålunda redan nu 
innehar befattningen, att han i syfte att studera andra städers brandväsende 
erhållit 2 månaders tjänstledighet och för ändamålet redan uttagit del därav, 
slutligen att han sedan flera år tillbaka bekläder ett flertal förtroendeuppdrag i 
olika kommunala styrelser och nämnder och sålunda förvärvat vana och 
färdighet vid handläggning av olika frågor. 
 
Av vad sålunda anförts får Styrelsen vördsamt hemställa, att de utförda 
besvären ogillas samt att det av Brandstyrelsen den 28 oktober 1924 förrättade 
brandchefsvalet måtte stadfästas. 
 
Hr Löfberg begärde att skriftligen till protokollet få anföra sin reservation. 
 
Vid behandlingen av detta ärende var herr Löfgren icke närvarande och valdes 
i hans ställe enhälligt herr Brännberg att i denna del föra protokollet. 
 
§ 12. 
Det anmäldes av Brandchefen att belysningsledningarna i stallet och 
slangtornet utdömts av elektricitetsverkets besiktningsman. Styrelsen uppdrog 
åt Brandchefen att snarast låta avhjälpa de påtalade bristfälligheterna. 
 
§ 13. 
Sedan Magistraten infordrat Brandstyrelsens yttrande över en till Konungen 
nyligen ingiven ansökan från Sveriges Centrala Hotell- & Restaurantförening 
m.fl. bolag om lindring i vissa bestämmelser i den s. k. Hotellstadgan, beslöt 
Brandstyrelsen avgiva följande yttrande: 
 
Enär sökandens skrivelse utmynnar i vissa önskemål; dels att, sedan de hotell 
som varit i drift sedan den 1 januari 1918 och fullgjort de anordningar, varom 
stadgas i § 9 mom. 2, 15-17 samt 23-28, få tidsfristen för 
övergångsbestämmelserna utsträckta till utgången av år 1928; dels ock, att åt 
särskilda sakkunniga måtte uppdragas om utredning angående bestämmelserna 
i stadgan. 
 
Utan tvivel äro de anordningar, varom stadgas i § 15-17 samt 23 – 28, och som 
väl nu få antagas vara genomförda över hela landet, av allra största betydelse 
vid räddning av människoliv särskilt vid nattetid utbruten eldsvåda i hotell och 
pensionat. 
 
Stadgas övriga bestämmelser har brandskyddskommissionen i ett till 
ansökningen fogat utlåtande av 26 april 1922 över en tidigare angiven ansökan 
från samma bolag, uppdelat i rvå grupper. 
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Till den första av dessa båda grupper räknar kommissionen i främsta rummet 
bestämmelserna i §§ 9, 13, 16 och 19, varande dessa, ”av den art att de utan 
oskälig kostnad och tidsutdräkt böra kunna uppfylla inom den i stadgan utsatta 
tiden.” 
 
Beträffande den andra gruppen av bestämmelser i nämnda stadga, uttalar 
kommissionen att ”sökandena företett tungt vägande skäl för sin framställning” 
alltså ett tillstyrkande av åtminstone ytterligare uppskov med utförandet av 
dessa sistnämnda bestämmelser. 
 
Betr. §§ 9, 13, 16 och 19 torde böra framhållas: att en av kommissionens 2 
medlemmar, Borgenstierna, - allmänt känd för sina stora krav beträffande 
brandskyddsföreskrifter, har reserverat sig mot kommissionens beslut och 
medgivit uppskov med bestämmelserna i §§ 13 och 19; 
 
att sökandena medgivit fullgörandet av bestämmelserna i § 9 mom, 2; och 16 
samt 
 
att § 9 av lagstiftarna ansetts så pass oviktig att den icke inrymts bland 
bestämmelserna för mindre hotell och pensionat, varom stadgas i § 32. 
 
Uppenbart är att lagstiftaren haft svårt att avfatta olika bestämmelser för hotell 
inrymmande från 8 – 300 resanderum men lika uppenbart är att 
säkerhetsåtgärderna, varom här är fråga böra vara strängare ju flera resande 
hotellet rymmer, eller med andra ord, de mindre hotellen kunna och böra 
beviljas vissa lättnader i bestämmelserna. 
 
Med motiveringen ”för en enhetlig tillämpning över hela landet av 
brandskyddsföreskrifterna uttala sökandena ämhändheten av Kungl. Maj:ts 
ingripande för ändring av bestämmelserna i § 33. 
 
Bärande skäl härför ha enligt Brandstyrelsens förmenande sökandena icke 
framlagt. 
 
Av vad ovan anförts får Brandstyrelsen så till vida till styrka ansökningen: 
 
att samtliga ägare av hotell och pensionat inom landet, med undantag för 
sådana mindre, varom omförmäles i § 32, böra åläggas att, därest redan så icke 
skett, snarast möjligt fullgöra bestämmelserna i §§ 15-17 och 23 – 28; samt 
 
att med utförandet av övriga bestämmelser i nämnda stadga må få anstå intill 
1928 års utgång. 
 
Brandstyrelsen anser för sin del lämpligt, att åt särskilda sakkunniga uppdragas 
att verkställa utredning om och i vad mån bestämmelserna i hotellstadgan böra 
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omarbetas damt framlägga det förslag till ändring av bestämmelserna, vartill 
utredningen kan föranleda. 
 
Däremot anser Styrelsen det vore betänkligt att överflytta den i § 33 Kungl. 
Maj:ts Befallningshavande medgivna rätten att bevilja lindring i vissa 
bestämmelser till annan myndighet. Beträffande denna punkt hävdades jämväl 
den uppfattningen, att det ur partisk synpunkt vore att föredraga att ortens 
polismyndigheter ägde besluta på sätt och villkor i § 33 stadgas för Konungens 
Befallningshavande, 
 
§ 14. 
Beslöts att brandstationen vid södra hamnen skulle betecknas med 
”Brandstation” och den vid norra hamnen med ”Brandredskap”. Dessa 
beteckningar skola målas å resp. stationer. 
 
Som ovan 
Gust. A. Löfgren 
 
Justerat: 
E. W. Granberg, 
C. Brännberg, 
Otto Olsson, 

 
[handskrivet] 
Enligt min uppfattning, grundad på 21 års verksamhet som brandchef i Lysekil, 
är en av de största, för att icke säga den allra största betingelsen för en 
brandchef den, att äga förmåga att leda brandkåren. En brandchef, om än så 
personligt duglig i övrigt men i saknad av ledareförmåga, är enligt mitt 
förmenande i hög grad olämplig att sköta denna tjänst.  
 
Av de 3 sökande till denna tjänst i Lysekil hava herrar Herneström och 
Högberg, ehuru den senare i mindre grad, styrkt sin förmåga att leda år, medan 
herr Löfgren icke presterat något som helst intyg om eller visat någon förmåga 
härutinnan – en brist, som av lätt insedda skäl icke avhjälpes genom en tilltänkt 
studieresa, 
 
Med stöd av det sålunda anförda anser jag det vara min plikt att inlägga min 
reservation mot majoritetens beslut i § 11 hät ovan att giva herr Löfgren förord 
till brandchefstjänsten i Lysekil, 
 
Emil Löfberg 
 
Bil. § 11. 1925 
 
Brandstyrelsens Ordförande 
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Herr C. W. Granberg 
Härstädes. 
 
Enär jag oförmodat blivit förhindrad närvara vid Brandstyrelsens sammanträde 
i dag, får jag härmed anhålla att beträffande punkt 2 å föredragningslistan 
”anfört besvär över brandchefsvalet”, till protokollet få antecknat, att jag 
beträffande denna punkt hävdar den uppfattningen att den valde, herr Löfgren, 
är den bland de sökande mest lämplige för befattningen. 
 
Lysekil den 30 januari 1925. 
Rob. G. Christensson 
(Brandstyrelsens protokoll 1925/KJ) 

 
1925-02-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 21-24 (avskrift KJ): 

Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att den för år 1925 till 
respektive ordförande och vice ordförande omvalt herrar kontraktsprosten Fritz 
Lüsch och redaktören Axel Ljungberg, vilken anmälan lades till handlingarna. 

 
 Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar 

borgmästaren Axel Sundberg och doktorn Axel Nilsson till respektive 
ordförande och vice ordförande, och lades denna anmälan till handlingarna. 

 
 Kommunala mellanskolans styrelse anmälde, att den för år 1925 omvalt herrar 

borgmästaren Axel Sundberg och fabrikör Elis Luckey till respektive 
ordförande och vice ordförande. 

 
 Från renhållningsstyrelsen anmäldes, att den omvalt herrar handlarna Fritz G. 

Olsson och Evald Andersson till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna 

 
1925-02-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 25 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto den 10 sistlidne december under § 183 i protokollet 

att bordlägga det från hälsovårdsnämnden inkomna förslaget till ny 
matvarustadga för staden. 

 
Stadsfullmäktige beslöto dels att antaga detta förslag, dels att genom 
magistraten föra framställning hos Länsstyrelsen om fastställelse å stadgan 
samt att i sammanhang därmed följande för staden fastställda 
ordningsföreskrifter måtte upphävas: 
 
1:o) ordningsföreskrifter för utövande av yrkesmässig slakt m. m., fastställda 
den 29 mars 1906; 
 
2:o) ordningsföreskrifter angående mjölkhandeln, fastställda den 24 december 
1907, samt 
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3:o) ordningsföreskrifter för konditoriyrkets utövande, fastställda likaledes den 
24 december 1907. 
 
Den av stadsfullmäktige sålunda nu antagna matvarustadgan innefattas i denna 
-- Bilaga N:o 2, 1925. 

 
Bilaga N:o 2, 1925. 
MATVARUSTADGA FÖR LYSEKILS STAD. 

 
På grund av senare företagna ändringar i matvarustadgan för staden, kommer 
stadgan att intagas i stadsfullmäktiges protokoll, § 128, enligt --- Bilaga N:o 
16, 1925. 

 
1925-02-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 30 (avskrift KJ): 

Den 27 november 1924 beslöto stadsfullmäktige att till vattenstyrelsen för dess 
yttrande remittera herr ordförandens sagda dag skriftligen framlagda motion 
om medgivande att vattenklosetter måtte få inrättas i vissa lokaler. 

 
 Vattenstyrelsen hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 

nästlidne januari enhälligt beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
motionen på följande villkor: 

 Att för varje vattenklosett bestämmes en inträdesavgift med 75 kronor och 
årsavgift med 30 kronor, och att dylik årsavgift skall utgå med samma belopp 
jämväl hos de förbrukare, som hava vattenmätare, och skall hos sådana 
förbrukare använt vatten för vattenklosetter, utom nämnda årsavgift, betalas 
enligt vad mätare utvisar. 

 
 Herr Laurin ansåg det vara önskligt, att vattenklosetter mera allmänt kunde 

komma till användning i staden, varigenom renhållningen bleve billigare och 
yrkade bifall till motionen jämte de av vattenstyrelsen framlagda villkoren. 

 Herr Tinggren föreslog det tillägget, att stadsfullmäktige måtte få pröva varje 
särskilt fall. Detta förslag understöddes av herrar vice ordföranden, Ekblad och 
Brännberg. 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla herr Laurins yrkande i ärendet 
med det av herr Tinggren föreslagna tillägget. 

 
1925-02-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 34 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få 
för ett pris av nio (9) kronor per kvadratmeter. Till herr Aron Lindström 
försälja tomten till huset n:o 10 i Kyrkvik (tomt n:o 32 inom kvarter Bundsen), 
vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 425 
kvadratmeter. 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
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1925-02-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 35 (avskrift KJ): 
Drätselkammaren anhöll genom föredragen skrivelse om bemyndigande att för 
ett pris av en (1) kronor och 75 öre per kvadratmeter få till herr Verner 
Bergman, Slätten försälja tomen n:o 26 av det staden tillhöriga området på 
Slätten, vilken tomt enligt av stadsfullmäktige godkänd tomtindelning 
innehåller en areal av cirka 400 kvadratmeter. 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
1925-02-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 36 (avskrift KJ): 

Fabrikören herr Otto Bovik hade hos byggnadsnämnden ansökt om att 
Trädgårdsgatans profil ändras så, att gatan får en jämnare lutning. 

 Nämnden hade beslutit göra det uttalandet, att den intet hade att erinra mot 
dylik ändring, under förutsättning att drätselkammaren beslutar gatans 
utläggande efter denna ändrade profil och vidare, att drätselkammaren i 
egenskap av ägare av intilliggande mark godkänner en ytterligare höjning av 
gatuplanet. 

 
 Drätselkammaren hade efter behandling av detta ärende beslutit att med 

detsamma ingå till stadsfullmäktige och där enhälligt tillstyrka bifall till dylik 
ändring under förutsättning av, att herr Bovik själv bestrider kostnaderna för 
ifrågavarande arbete, vilka enligt stadsingenjörens beräkning skulle uppgå 
skulle uppgå till 200 kronor. 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med detta av drätselkammaren. 
 
1925-02-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 37 (avskrift KJ): 

Från kommitterade i badhusfrågan förelåg skrivelse med begäran att staden 
måtte öka sin aktieteckning i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag med 15.000 
kronor eller del därav. 

 Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 
dennes beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka dylik aktieteckning med 
5.000 kronor. 

 
 Mot detta beslut hade dock herr Tinggren reserverat sig, då han yrkat, att 

drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige avstyrka dylik aktieteckning. 
 Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 Herr Tinggren talade till förmån för sin i ärendet avgivna reservation i 

drätselkammaren och framhöll, att stadsfullmäktige tydligt sagt ifrån, att de 
icke kunde sträcka sig längre härvidlag än vad som skett. Ansåg att ett belopp 
av 5.000 kronor ej borde vara avgörande för badhusrörelsens upptagande. 

 Yrkade bifall till sin nämnda reservation. 
 

Herr Ljungberg: Då ärendet senast behandlades av stadsfullmäktige visste man 
ej huru stort enskilt intresse, som finnes bakom företaget, men då detta intresse 
nu visat sig vara synnerligen stort, har det lättat de anspråk, som med hänsyn 
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till denna aktieteckning ställts på staden, och frågan har nu kommit i ett annat 
läge. 
 
Då drätselkammaren stannat vid en tredjedel av vad de kommitterade begärt, så 
måtte det väl anses vara ett moderat förslag från kammaren jämfört med det 
stora intresse som från andra håll vistas för badhusrörelsens fortbestånd. 

 Yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
 

Herr Laurin: Att det är tydligt, att det alltid finnes reservanter, då det gäller 
utgifter, men om framställningen avslås av stadsfullmäktige, så kan man 
riskera, att badhusbolaget ek rekonstrueras, vilket skulle betyda en vida större 
fast indirekt utgift för staden. Mera än hittills måste man tillse att uppmuntra 
företag i samhället för att åt detsamma bereda inkomster. Staden har dessutom 
direkt vinst genom leverans av elektrisk ström till badinrättningen. 

 Understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 

Herr vice ordföranden hänvisade till sina tidigare yttranden i frågan, då den 
varit uppe i stadsfullmäktige. fann det egendomligt, att personer från andra 
samhällen hysa större intresse för att få badhusrörelsen i gång, än vad det 
gemensamma samhället synes göra, men detta kan ej vara riktigt ty samhället 
har stora fördelar av att rörelsen i fråga upptages. Vädjade till stadsfullmäktige 
att inse det behjärtansvärda i saken. 
 
Herr Brännberg påpekade, att var och en kan hava sin uppfattning i detta 
ärende, och att frågan om varmbadhus för staden dock är lika olöst, även om 
denna ytterligare aktieteckning komme att beslutas. 

 Instämde i det av herr Tinggren gjorda yrkandet. 
 

Herr Ehnberg: Att det ej kan få fortgå på det viset, att staden även på annan 
vinter är utan varmbad, varför man dock allvarligt borde reflektera å 
drätselkammarens förslag i ärendet, ty genom detta förslags förverkligande 
skulle möjligheter öppnas för att hädanefter få vinterbadet öppet, och för att ej 
stjälpa frågan föreslog talaren att stadsfullmäktige måtte hemställa till den snart 
stundande bolagsstämman att uttala sig för att hålla vinterbadet öppet för 
allmänheten åtminstone under de närmaste fem åren samt till moderata priser, 
och utan att staden behöver bevilja anslag för dylikt öppethållande, om 
stadsfullmäktige besluta att göra den av drätselkammaren föreslagna ytterligare 
aktieförteckning å 5.000 kronor. vidare föreslogs talaren, att ärendet måtte 
bordläggas i avvaktan på sådant uttalande. 
 
Herr Tinggren, Ekblad och Westling understödde bordläggningsförslaget, 
vadan ärendet bordlades jämlikt stadsfullmäktiges arbetsordning, och skulle 
stadsfullmäktige tillika inhämta sagda bolagsstämmas yttrande med hänsyn till 
vinterbadets öppethållande. 
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1925-02-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 38 (avskrift KJ): 
 

En så lydande skrivelse hade till stadsfullmäktige inkommit. 
 

 ”Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 Undertecknade, som anse önskvärt att utskänkningen av pilsnerdricka måtte 

överlåtas på ett för ändamålet bildat bolag vilket efter därtill i behörig ordning 
vunnen rättighet på ett ur ordnings- och nykterhetssynpunkt tillfredsställande 
sätt skulle handhava denna rörelse, anhålla härmed, att stadsfullmäktige måtte 
uttala sig i frågan. Bolagets verksamhet tänkes i huvudsaklig överensstämmelse 
med de synpunkter bilagda broschyr utvisar. Ansökan om rättigheter skall vara 
ingiven till Konungens Befallningshavande före den 15 mars. Innan sådan 
ansökan avsändes, och åtgärder i övrigt vidtages för bolagets bildande, anhålles 
om stadsfullmäktiges benägna uttalande: 

 dels huruvida och i vilken omfattning stadsfullmäktige äro villiga att för det 
planerade bolaget tillstyrka rätt till utskänkning av pilsnerdricka, 

 dels och huruvida stadsfullmäktige äro villiga att låta sig representeras i 
bolagets styrelse och revision. 

 
Lysekil den 3 februari 1925. 

 RICH. BJÖRSELL. JOHN WESTLING. 
 

Herr ordföranden yrkade ärendets remiss till nykterhetsnämnden och framhöll, 
att en sådan ifrågasatt omläggning av pilsnerdricksserveringen inom samhället 
ej borde ske för hastigt utan exempelvis så, att de båda nuvarande innehavarna 
av dylika serveringar få ett års respittid. 

 Herr Brännberg ansåg det sålunda påtänkta nya systemet för dylik servering 
mindre tillfredsställande ut nykterhetssynpunkt och anförde såsom exempel 
härå Sundsvall. Den i rörelsen uppstående vinsten skulle emellertid användas 
för kulturella ändamål, och staden skulle ju för övrigt ej själv taga befattning 
med sådan utskänkning. 

 Yrkade ärendets remiss även till drätselkammaren. 
 

Herr Westling: Att frågan framlagts nu med tanke på att de båda nuvarande 
rättigheterna för pilsnerdricksservering utlöpo den 30 instundande september. 
Meningen vore att staden, ehuru den ej skulle vara delägare i det för ändamålet 
blivande aktiebolaget, dock skulle tillsätta flertalet ledamöter i styrelsen för 
detsamma. Talaren räknade med en vinst för stadens räkning härvidlag av 
20.000 á 25.000 kronor. 

 Understödde de båda remissyrkandena. 
 

Herr ordföranden påpekade, att i Sundsvall ifrågavarande utskänkning ej vore 
monopoliserad, och att en del av vinsten därå ginge till ideella ändamål. Här i 
staden kunde tvenne alternativ väljas, antingen grunda en ny servering eller 
övertaga de båda äldre. 
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Herr Björsell: Att syftemålet med denna skrivelse varit att utröna, huru 
stadsfullmäktige ställa sig till frågan. Lovade att stå till tjänst med ytterligare 
material för ärendets sakliga utredning. 

 
Herr Ekblad: Om det i förevarande fall skall läggas an på att få goda inkomster 
för staden, så vore det skäl ha ett flertal sådana serveringar, men gäller det 
däremot att främja nykterheten vore det nog lämpligast med bara en enda 
servering, och man kunde ju göra försök med en sådan halvkommunal rättighet 
från och med den 1 oktober detta år. 

 
Herr Tinggren ville ej direkt yttra sig över nykterhetssynpunkten med hänsyn 
till denna fråga, men om det är nödvändigt bibehålla dylik utskänkning, så bör 
därigenom inkomst tillfalla samhället, helst om på sådant sätt så avsevärt 
belopp kan tillföras staden, såsom det av herr Westling nyss framhållits. 

 Understödde remissyrkandena. 
 

Herr vice ordföranden ansåg saken genomförbar, och att nykterhetstillståndet 
därigenom skulle kunna förbättras, varför man borde taga densamma under 
allvarligt övervägande. Framhöll den okloka åtgärd stadsfullmäktige vidtagit 
genom att indraga pilsnerdricksserveringen, som Systemaktiebolaget hade i 
Stadshotellet en åtgärd som ej varit till gagn för nykterheten utan tvärtom. 

 
Herr Ljungberg fann det ej vara rådligt att nu för brådstörtat införa ett dyligt 
nytt system, som kan bedömas ganska olika. En svag punkt härvidlag bleve 
givetvis om rörelsen skulle bli föremål för alltför många anmärkningar. Ansåg 
emellertid saken vara värd att bliva noga undersökt. 

 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
remittera ärendet till nykterhetsnämnden och drätselkammaren. 

 
1925-02-19 Handels- och sjöfartsnämnden hade till stadsfullmäktige ingivet en så lydande 

skrivelse, vilken förelåg och lästes: 
 
 ”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med Handels- och 

sjöfartsnämnden i Lysekil den 7 januari 1925. 
 Närvarande: herrar fabrikören Elis Luckey, fabrikören Richard Björsell, f. 

lotsförmannen Emilius Hörman, skeppsmäklaren Carl Andersson, handlanden 
J. A. Jacobsson och disponenten Ludvig Andersson samt vid protokollet 
undertecknad, Löfving. 

 
 § 4. Nämnden beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige göra hemställan om, att 

stadsfullmäktige måtte ingå till styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag med 
begäran, att enkla biljetter, vilka säljas på lördagar i Håbygård, Gläborg, 
Hallinden och Brodalen till Lysekil må gälla även för återresa samma dag, då 
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staden genom dylik lättnad skulle få bättre tillförsel av lantmannaprodukter 
från trakterna av nämnda järnvägsstationer, och åtgärden även säkerligen skulle 
verka fördelaktigt på handelsomsättningen i vårt samhälle. 

 Som ovan 
O. G. LÖFVING. 

 Rätt utdraget från det justerade protokollet betygar 
 O. G. LÖFVING.” 
 

Herr Löfving yrkade bifall till framställningen, och att följande tillägg till 
densamma måtte göras: 

 att biljettpriset Håby gård – Lysekils bestämmes så, att det ej överstiger 
biljettpriset Håby gård – Uddevalla. 

 Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. (Lysekils Stadsfullmäktige 
1925, § 39/KJ) 

 
1925-02-19 Från handels- och sjöfartsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 ”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 30 januari 1925 med 

Handels- och sjöfartsnämnden i Lysekil. 
 Närvarande: herrar fabrikör Elis Luckey, fabrikör Richard Björsell, före detta 

lotsförman Emilius Hörman, skeppsmäklare Carl Andersson, disponent Ludvig 
Andersson samt vid protokollet undertecknad Löfving. 

 
§ 1. På grund av de flerfaldiga skeppsbrotten och senast den för kort tid sedan 
inträffade strandningen på Tovaskären vid inseglingen till Lysekil beslöt 
nämnden enhälligt att hos stadsfullmäktige göra framställning om, att 
stadsfullmäktige måtte ingå till Kungliga Lotsstyrelsen med begäran om, att en 
fyr av lämplig storlek med sirén uppsättes på skäret Bonden, och att en ljud- 
och lysboj anbringas å lämplig plats vid yttre Tovaskären. 

 Som ovan 
O. G. LÖFVING. 
Rätt avdraget från det justerade protokollet betygas 
O. G. LÖFVING.” 

 
Herr Löfving yrkade bifall till förslaget under framhållande av den i detsamma 
anförda motiveringen. 

 Herr Wallin fann saken behjärtansvärd men föreslog den ändringen, att 
förslaget göres alternativt antingen en fast fyr med sirén eller med ljud och 
lysboj, dock helst fast fyr.  

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att till Kungliga Lotsstyrelsen genom 
överlämnande av utdrag av detta protokoll göra vördsam hemställan om dylika 
åtgärders vidtagande i den mån herr Wallin föreslagit. (Lysekils Stadsfullmäktige 
1925, § 40/KJ) 

 
1925-02-19 Handels- och sjöfartsnämnden hade till stadsfullmäktige ingivit en så lydande 

skrivelse: 
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 ”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 30 januari 1925 med 
Handels- och sjöfartsnämnden i Lysekil. 

 Närvarande: herrar fabrikör Elis Luckey, fabrikör Richard Björsell, före detta 
lotsförman Emilius Hörman, skeppsmäklare Carl Andersson, disponent Ludvig 
Andersson samt vid protokollet undertecknad, Löfving. 

 
§ 2. I anledning av de olägenheter som stadens jämte kringliggande platsers 
affärsmän äro utsatta för, på grund av att de ej kunna få sina mått och vikter 
justerade oftare än vart tredje år utan att insända desamma till Göteborg eller 
Uddevalla, beslöto nämnden enhälligt att hos stadsfullmäktige göra hemställan 
om att ingå till Kungl. Mynt- och Justeringsverket med begäran, att den tillsatte 
justeraren, utan annan ersättning än den han enligt lag äger uppbära, minst en 
gång om året skall besöka Lysekil för sådan justerings verkställande. 

 
Nämnden vill även meddela, att i Lysekil med omnejd cirka 250 handlande äro 
beroende av att sålunda begärda årliga justeringar komma till stånd. 

 Som ovan 
O. G. LÖFVING. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
O. G. LÖFVING. 

 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Löfving, att hos Kungl. 
Mynt- och Justeringsverket genom överlämnande av utdrag ur detta protokoll 
göra vördsam hemställan om tillmötesgående enligt handels- och 
sjöfartsnämndens föreliggande skrivelse. (Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 41/KJ) 

 
1925-02-19 En förteckning över vid 1924 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige 

förelåg enligt Bilaga N:o 13, 1924. 
 Denna bilaga hade före detta sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges 

ledamöter. 
 Med anledning av denna förteckning yttrades följande: 
 

Herr byggmästaren Sundberg meddelade, att frågan om Slättens införlivning 
för närvarande vilar hos Länsstyrelsen, dit Lyse kommun insänt besvarat 
frågeformulär i 24 punkter. Då en utmärkt noggrann karta finnes upprättad över 
Slätten, är det lätt att å densamma utpricka de områden, vilka kunna 
ifrågakomma vid dylik införlivning. Redan år 1905 hade magistraten gjort 
framställning i saken till stadsfullmäktige, vilken då varit synnerligen lämplig 
att förverkliga, ty vid den tidpunkten hade vägstyrelsen i Stångenäs härad en 
behållning å cirka 65.000 kronor mot en skuld på cirka 300.000 kronor, och vid 
en blivande införlivning finge staden övertaga den del av denna skuld, som 
belöper på Slätten. Detta skulle betyda en utgift av cirka 60.000 kronor för 
Lysekil.  
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 Herr ordföranden hade genom samtal med landshövding von Sydow fått det 
intrycket, att Konungens Befallningshavande hyser stort intresse för frågans 
snara lösning. 

 Herr Ludvig Andersson framhöll, att hamnstyrelsen har för avsikt att till 
stadsfullmäktige inkomma med nytt yttrande i frågan om genombrott mellan 
bassängerna i södra hamnen. 

 Herr ordföranden meddelade, att stadsingenjören fått uppdrag av 
byggnadsnämnden att utföra de förberedande arbetena för adressnumreringens 
införande och uttalade förhoppningen, att denna numrering snarast möjligt 
kunde införas, då detta vore ytterst nödvändigt för kyrkobokföringen. 

 Herr Westling meddelade, att utredning är att vänta inom den närmaste tiden 
med anledning av den Pihlska donationen. 

 Herr Laurin påvisade, att fiskhamnsfrågan vore av första vikt för samhället, 
varför den borde upptagas till förnyad behandling så snart den åt major 
Asplund överlämnade undersökningen av hamnförhållandena vid Grötö 
slutförts. 

 På grund av herr Laurins yttrande beslöto stadsfullmäktige att framdeles 
återupptaga ifrågavarande ärende till behandling. (Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 
43/KJ) 

 
1925-03-01 Socialdemokratiska partiet drabbas av en stor förlust då dess avhållne partichef 

Hjalmar Branting vandrar över till skuggornas rike. Med anledning härav 
anordnar arbetarkommunen på begravningsdagen en minneshögtidsstund i 
Folkets Hus. Minnestal hålls av redaktör Axel Ljungberg och ombudsman C.G. 
Tinggren. (LAK, sid 56) 

 
1925-03-26 Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år omvalt herrar borgmästare 

Axel Sundberg och byggmästare Robert G. Christensson till respektive 
ordförande och vice ordförande, och lades anmälningen till handlingarna. 

 
 Parkstyrelsen anmälde, att till dess respektive ordförande och vice ordförande 

för innevarande år omvalts herrar byggmästare Rob. G. Christenson och frisör 
Gustaf Aron Löfgren. (Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 47 och § 48/KJ) 

 
1925-03-26 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 50 (avskrift KJ): 
 Vid sitt sammanträde den 19 nästlidne februari under § 37 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige hemställa till den stundande bolagsstämman med Lysekils 
Nya Badhus Aktiebolag att denna måtte uttala sig för att hålla vinterbadet 
öppet för allmänheten, åtminstone de närmaste fem åren, för den händelse 
Lysekils stads tecknar ytterligare aktier för ett belopp av 5.000 kronor i 
nämnda bolag, och att vid sådant öppethållande moderata badpriser måtte 
bestämmas, och utan att staden behöver bevilja anslag för öppethållandet. 
 
I avvaktan på dylikt uttalande bordlades ärendet vid ovannämnda 
sammanträde. 
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Vid extra bolagsstämma med delägarna i sagda bolag den 28 nästlidne februari 
hade beslut fattats att uppdraga åt ifrågavarande bolags styrelse att besluta 
rörande det av stadsfullmäktige uttalade önskemålet härvidlag. 
 
Med anledning härav hade denna styrelse enligt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 6 dennes gjort det uttalandet, att det även i fortsättningen från 
och med instundande höst tills vidare anordna vinterbad till moderata priser, 
samt att bolaget icke skulle i och för denna rörelse ifrågasätta något kommunalt 
bidrag, därest baden kunna tillhandahålla utan förlust för bolaget. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Ehnberg uttalade sin tillfredsställelse över badhusbolagets styrelses 
ställning till frågan om vinterbadets öppethållande och yrkade bifall till dylik 
aktieteckning enligt drätselkammarens förslag. 
 
Herr vice ordföranden, som varit närvarande, då badhusbolagets styrelse fattat 
beslutet med hänsyn till vinterbadets öppethållande, hade fått den 
uppfattningen, att denna styrelse ville göra allt för att i förevarande fall 
tillmötesgå samhället. Visserligen hade styrelsen varit försiktig i sitt svar, men 
man kunde dock hysa den förhoppningen, att något kommunalt tillskott ej 
skulle behöva komma i fråga för detta bads öppethållande. Framhöll, att man 
genom den nu ifrågasätta aktieteckningen kunde lösa varmbadhusfrågan för en 
avsevärd framtid. Understödde det föregående yrkandet. 
 
Herr Tinggren ansåg ej det av badbolagets styrelse gjorda uttalandet utgöra 
någon garanti för vinterbadets öppethållande, och att det vore bättre hava de för 
denna aktieteckning föreslagna medlen till förfogande i framtiden för att med 
detsamma kunna trygga sådant bad åt samhället. Yrkade bifall till sin i 
drätselkammaren avgivna reservation om avslag å dylik aktieteckning. 
 
Herrar Luckey och Laurin erinrade om detta stora intresse, som från andra 
platser visats badhusrörelsen, varför det vore en rimlig begäran att staden 
gjorde denna ytterligare aktieteckning. Understödde herr Ehnbergs yrkande. 
 
Herr Löfving: Att det belopp det nu gäller visserligen vore ganska litet, men att 
det dock kunde hända till stort gagn, om det utgåves, och om frågan nu faller, 
finge staden säkerligen i en snar framtid en dryg utgift för ett nytt varmbadhus. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att 1.600 kronor vore allt vad staden tidigare utgivit 
för varmbadhusets öppethållande, och att härvidlag principen om aktieteckning 
vore mera tilltalande än att staden sedermera skulle göra tillskott för täckande 
av förluster för dylikt öppethållande. Framhöll att det nya bolaget skulle söka 
göra sitt bästa för staden, och detta kunde man så mycket mera hysa tillförsikt 
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om, då såväl herrar ordföranden som vice ordföranden i stadsfullmäktige, den 
senare tillika drätselkammarens ordförande, tillhöra den nya styrelsen. 
Understödde yrkandet om den ifrågasatta aktieteckningen. 
 
Herrar Ekblad och Brännberg understödde herr Tinggrens yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av de båda föreliggande yrkandena i ärendet 
förklarat herr Ehnbergs yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr Ehnbergs yrkande, röstar ja; 
den, det icke vill, röstar nej; 
vinner ja och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de avgivna 
rösterna, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Ehnbergs yrkande i 
ärendet” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 
Luckey, Löfving, Laurin, Ljungberg, Karlson, Björsell, Ludv. Andersson, 
Ehnberg, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herr 
ordföranden ja, men herrar Tinggren, Brännberg, Ekblad, Otto Olsson, Källén, 
Alexandersson, Pettersson, E. V. Olsson, Westling och Evald I. Andersson nej. 
 
13 ja- mot 10 nej-röster hade sålunda avgivits, vadan kvalificerad majoritet ej 
förelåg det av herr Ehnberg gjorda yrkandet, vilket alltså avslagits. 
 
Mot beslutet i fråga reserverade sig herrar vice ordföranden, Laurin och 
Löfving samt fröken Wallentin. 

 
1925-03-26 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 51 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att dels 

få på auktion försälja den Ludvig Pihls donation tillhöriga fastigheten och 
lösegendomen, dels ock att till närvarande fornhem få överlämna vissa delar av 
lösegendomen i enlighet med av herrar M. Jacobsson och H.T. Christensson 
upprättad förteckning. 

 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, dock skulle 
drätselkammaren i enlighet med förslag av herr Westling rådgöra med herrar 
M. Jacobsson och H.T. Christensson rörande ifrågavarande försäljning. 
[Anm PS: Dagens adress är Gamla Strandgatan 15.] 

 
1925-04-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 73 (avskrift KJ): 

Från renhållningsstyrelsen förelåg för stadsfullmäktiges godkännande ett 
mellan nämnda styrelse och herrar Adolf Fredrik Hansson och Axel Johansson 
i Lysekil upprättat kontrakt för renhållningens verkställande i staden under en 
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tid av tre år, räknat från den 1 juli 1925 t. o. m. den 30 juni 1928 för ett årligt 
arvode av åttatusen (8.000) kronor.  
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna detta kontrakt. 

 
1925-04-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 74 (avskrift KJ): 

Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat 
stadsfullmäktiges yttrande över ansökningar om rätt till utskänkning av 
pilsnerdricka inom Lysekils stad under nästkommande försäljningsår, räknat 
från och med den 1 oktober detta år, från nedannämnda personer nämligen: 
 
1) Fru Augusta Olausson i huset n:o 7 vid Landsvägsgatan, ansökningen avser 
endast sådan utskänkning till spisande gäster vid måltider. [Anm: Dagens adress 
Landsvägsgatan 2A.] 
 
2) Fröken Rika Rundberg i huset n:o 7 vid Kungsgatan. [Anm: Dagens adress 
Kungsgatan 18A.] 
 
3) Herr Johan Ödman i Stadshotellets flygelbyggnad, huset n:o 1 vid 
Rosviksgatan. 
 
4) Fru Sofia Olsen i huset n:o 81 vid Gamla Strandgatan. [Anm: Dagens adress 
Kungsgatan 7.] 
 
Sådant yttrande hade ock begärts över herr Gustaf Johanssons enahanda 
ansökan för Park Hotell, Rosviksgatan n:o 3. 
 
Enligt föreliggande, till Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohuslän ställd 
skrivelse hade emellertid sistnämnda ansökan återkallats, vadan den ej blev 
föremål för stadsfullmäktiges behandling. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningarna till 
nykterhetsnämnden, som i enlighet med föreliggande skrivelse beslutit att 
tillstyrka fru Augusta Olaussons ansökan för en tid av två år och fröken Rika 
Rundbergs och fru Sofia Olsens ansökningar för en tid av ett år. 
 
Herr Johan Ödmans ansökan hade nykterhetsnämnden beslutit avstyrka. 
 
På yrkande av herr vice ordförande beslöto stadsfullmäktige enhälligt att hos 
Konungens Befallningshavande i länet tillstyrka bifall i enlighet med 
nykterhetsnämndens utlåtande till Olaussons, Rundbergs och Olsens 
ansökningar men att avstyrka beviljandet av herr Ödmans, och motiverade 
stadsfullmäktige detta sitt beslut därmed, att de serveringar, som sålunda nu 
beslutits att tillstyrkas äro behövliga och deras innehavare lämpliga att 
handhava desamma, men att den av herr Ödman begärda rättigheten till sådan 
utskänkning för närvarande är överflödig. 
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Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att i Rundbergs och Olsens 
ovannämnda serveringar, utan samband med matservering, sådan utskänkning 
icke får äga rum å sön- och helgdagar samt efter kl. 3 å dag före sön- och 
helgdag och efter kl. 7 e. m. övriga dagar i veckan. 
 
Med anledning av remiss från stadsfullmäktige till nykterhetsnämnden av 
motion om införande av halvkommunal pilsnerdricksutskänkning förelåg från 
denna nämnd en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet vid sammanträde med nykterhetsnämnden i Lysekil 
den 26 februari 1925. 
 
Närvarande: fröken Wallentin, herrar Sandström, Källén, Elmqvist och 
undertecknad, ordförande. 
 
§ 79. Den från stadsfullmäktige för yttrande inkomna motionen från herrar 
Björsell och Westling angående kommunalisering av 
pilsnerdricksutminuteringen i Lysekil företogs till behandling. Efter 
föredragning av den förra nykterhetsnämndens yttrande av den 16 april 1923 
över en av herrar Ehnberg, E. W. Olsson m. fl. ingiven motion i liknande syfte 
som den här föreliggande beslöt nykterhetsnämnden efter en längre diskussion 
av flera skäl enhälligt att hos Stadsfullmäktige anhålla om anstånd med detta 
yttrande tills vidare – dock högst till utgången av innevarande år.  
 
Som ovan. 
EMIL LÖFBERG. 
 
Rätt utdraget betyga 
A. J. Nordmark Gurli Karlsson.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, sedan åtskilliga talare yttrat sig i ärendet, 
anmoda nykterhetsnämnden att till stadsfullmäktige avgiva yttrande i ärendet 
före den 1 oktober detta år. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
S. P. EKBLAD. 
L. ANDERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å rådhuset fredagen den 29 maj kl. 2 e. m. betygas 
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FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 

 
1925-04-28 Uddevalla Lottakår bildas. (Bohus bataljon, sid 118-ff) 
 
1925-05-16 Protokoll N:o 3. 1925, fört vid sammanträde med Lysekils Stads Brandstyrelse 

den 16 maj 1925. 
Närvarande: herrar Granberg, Christensson, Löfberg, Olsson samt vid 
protokollet undertecknad, vice brandchef, anmodad som sekreterare. 
 
§ 15. 
Konungens befallningshavande i länet hade begärt att Magistraten måtte lämna 
redogörelse för huru brandväsendet inom Lysekil vore ordnat. 
 
Med anledning härav hade Magistraten anmodat brandstyrelsen att till 
Magistraten inkomma med dylik redogörelse. 
 
Nedanstående redogörelse förelåg nu till behandling och beslöt Styrelsen 
enhälligt densamma för att till Magistraten överlämnas. 
 
ÖVERSIKT ÖVER BRANDSLÄCKNINGSVÄSENDET I LYSEKIL DEN 1 
JANUARI 1925.  
 
VATTENTILLGÅNG: 
Färgaredammarna samt Rote- och Trötemyrarna med en vattenrymd av 
110,000 kbm. 
 
Högreservoirens maximirymd 680 kbm. 
”            höjd över högsta brandposten: 10 m. 
”                         ”              lägsta   ”                    35 m. 
 
Rördiametern mellan filtreringsverken och högreservoiren 200 m/m, 
Rörnätets rördiameter i övrigt 150-125 och 75 m/m. 
Antalet brandposter 37, fördelade inom de olika stadsdelarna. 
Övrig vattentillgång: Gullmarsfjorden och saltsjön. 
 
BYGGNADER: 
Brandstation vid Rosvikstorp, uppförd av granit. Ej försedd med bostäder. 
Stallbyggnad för 3 hästar, uppförd av trä. 
Slangtorknings- och övningstorn av trä. 
Brandredskapshus i gamla staden, uppfört av tegel, vari en ångspruta är 
stationerad. 
Materialbod vid Polisgatan, uppförd av trä. 
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BRANDREDSKAP: 
1 st. Tidaholms automobil med en 50 hkr. Motor och utrustad med en 
Ludwigsbergs centrifugalpump med en kapacitet av 1000 á 1200 minutliter vid 
9 kg. tryck och 2000 varv. 
2 st. Ludwigsbergs ångsprutor N:o 7 om 650 minutliter vardera vid ett tryck av 
8 kg. 
1 st. större handkraftspruta om 250-300 minutliter. 
3 st. kemiska eldsläckningsapparater. 
1 st. pyttespruta. 
1 st kombinerad manskaps- och redskapsvagn. 
1 st. mekanisk stege för 15 m. höjd. 
2 st. hakstegar. 
4 st. skarvstegar. 
1 st. livräddningstrumma för 15 m. höjd. 
1 st. livräddningssäck med linor och block. 
11 st. brandsegel. 
134 tryckslangar utgörande en längd av 3035 m. och försedda med 63 m/m 
idealkopplingar (liksidiga) normaltyp. 
Diverse småredskap såsom yxor, sågar, järnspett, spadar m. m. 
För ångsprutornas och redskapsvagnens transportering finnes nattetid inom 
brandkårens stall stationerade 3 hästar. 
 
ALARMERINGSSÄTT: 
Brandtelegraf: L. M. Ericssons system. 
Elektrisk uppringning av befäl och manskap vid borgarebrandkåren. 
Annat alarmeringssätt lurning. 
Antalet brandskåp 13 st. 
Telegraf och alarmeringscentral befintlig å poliskontoret med ständig vakt av 
därstädes tjänstgörande polispersonal. 
 
Som ovan 
Gillis Eriksson. 
 
Justeras: 
Otto Olsson 
Emil Löfberg 
(Brandstyrelsens protokoll 1925/KJ) 

 
1925 IF Kamraterna genomför en gymnastikuppvisning i gamla Folkets Hus vid 

Östra Kronbergsgatan under ledning av Algot Engblom och Axel Österberg. 
Gymnastikuppvisningarna i Folkets Hus hör i flera år till höjdpunkterna i 
stadens begivenheter med talrik och entusiastisk publik. (Grusell, sid 102) 

 
1925 IF Kamraternas träningslokal på Gränsgatan säljs till snickarmästare Johansson 

(Jagefeldt), som bygger om huset till bostadshus. (Grusell, sid 101-102) [Anm: 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 61.docNyhetsbrev 61 2024-12-24 © Per Stenros Sid 25 
 

Denna försäljning sker troligen på grund av Gymnastikhusets färdigställande 1924 och att 
Lysekils stads bidrag till IF Kamraterna därmed upphör.] 

 
1925 Lysekil hemför för första gången segeltrofén Vingatornet, som erövras i 

tävlingar utanför Långedrag i Göteborg. Det är konsul Alfred Bovik, som med 
sin besättning, vinner med skärgårdskryssaren PAJAZZO. I besättningen ingår 
bland annat Axel Radhe, Axel och Martin Martinsson, Käringön, samt Göte 
Grusell. (Grusell, sid 103-104) [Anm: Jämför med följande: Alfred Bovik låter i början av 
1930-talet bygga en större ”lustjakt” på Fridhems Varv. Båten döps till PAJAZZO och ligger 
senare förtöjd vid T-bryggan i Lysekil. (Lars Melkersson, Gamla fotografier berättar, Lustbåt 
byggd på Fridhem, LP 2017-08-16)] 

 

 
 
1925 På fotografiet ses färjan mellan Lunnevik på Skaftö och Källviken, som detta 

år får tillstånd att ta med personbilar. 
 
1925 Landsvägssträckningen över Kolleröd till Ramsvik färdigbyggs. (FS/NGSS, sid 7) 
 
1925 Redaktör Adolf Stenström på Lysekilsposten går i pension och efterträds av 

Einar Andersén. (LP Jubileumsnummer juni 2005) (www.lysekilsposten.com) 
 
1925 Skeppare Oscar Gustavsson från Edshultshall är som ende svenske fiskaren vid 

Island och försöker sig på garnsillfiske. (LP 1997-09-03) 
 
1925 Före detta bankman Johan Pettersson, son till Gottfrid Pettersson, startar i 

Grundsund Gåsöfjordens Konservfabrik. Verksamheten bedrivs i Hagbergs 
före detta salteribyggnad. (Knuth Hansson, Fiskkonservindustrin i Bohuslän, sid 15) 

 

http://www.lysekilsposten.com)
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1925 Gemensamt med styrelsen för Slättens arbetarekommun anordnas ett 
opinionsmöte i Slättens skolhus angående Slättens införlivning med Lysekil. 
Talare är riksdagsman Carl Brännberg. (LAK, sid 56) 

 
1925-05-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 79 (avskrift KJ): 

Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag, redaktören herr Axel Ljungberg, skrivelse inkommit med 
hemställan om, att stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de önskemål, vilka 
de på den instundande ordinarie bolagsstämman med järnvägsbolaget vilja få 
framförda. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige till drätselkammaren 
och valkommitté. 
 
Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förorda önskemålet av, att 
nämnda ombud, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, röstar för ansvarsfrihets 
beviljande och för att den uppkomna vinsten disponeras på sätt styrelsen för 
järnvägsbolaget föreslagit och i enlighet med revisorernas hemställan, samt för 
att arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter 
bestämmas lika som nu. 
 
Med hänsyn till val vid bemälda bolagsstämma hade drätselkammaren ej yttrat 
sig, må denna del av ärendet nu liksom föregående åren hänskjutits till 
valkommittén för förslags upprättande. 
 
Valkommittén hade avgivit följande förslag: 
 
Styrelseledamöter för åren 1926 och 1927: 
Herrar borgmästaren Axel Sundberg, kontraktsprosten Fritz Lüsch, 
riksdagsmannen Oscar N. Olsson, ombudsmannen C. G. Tinggren och konsuln 
John Sterner. 
 
Styrelsesuppleanter för samma tid: 
Konsuln L. Laurin, lantbrukaren G. Hjort, disponenten Ludv. Andersson, 
handlanden S. P. Ekblad och riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Revisor för år 1926: Stadskamreraren herr Axel Holmqvist. 
Revisorssuppleant för samma år: Brandchefen herr Gustaf Aron Löfgren. 
 
Beträffande andra platsen som revisor och dennes suppleant hade 
valkommittén ej velat avgiva förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag nu 
liksom under det föregående året borde överlämnas till personer från 
landsbygden, och att det vore lämpligt, att ombud från densamma vid bemälda 
bolagsstämma komme med dylikt förslag. 
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Herr Källén, som ansåg järnvägens ekonomiska resultat under år 1924 
synnerligen dåligt, föreslog, att ombudet i fråga måtte vid bolagsstämman 
hemställa, att järnvägsbolagets styrelse måtte taga under omprövning frågan, 
huruvida möjlighet föreligger att förenkla bolagets administration för att 
därigenom vinna besparingar, exempelvis härvidlag en tänkbar 
sammanslagning av trafikchefs-, kamrerare- och stationsinspektorstjänsterna 
till tjänster. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att järnvägens ekonomi blivit 
kringskuren genom den ökande biltrafiken, men att järnvägsbolagets styrelse 
tagit under övervägande att anordna en regulier billinje, Bovallstrand-
Hallinden, för att leda större trafik till Lysekil. 
 
Vidare påpekade talaren, att vad järnvägsbolagets administration beträffade, så 
hade de vid densamma anställd befattningshavarna fullt upp att göra, dock hade 
styrelsen intet emot att göra en utredning om möjligheten av sådan förenkling, 
men en sådan blivande eventuell besparing skulle dock ej nämnvärt inverka på 
järnvägsbolagets årliga ekonomiska resultat. 
 
Herr Westling yttrade, att av järnvägsbolagets förvaltningsberättelse 
framginge, att aktiekapitalet ej alls kunnat förräntas, och att den befintliga 
årsvinsten ej uppstått genom järnvägens trafik utan genom räntor å 
tillgodohavanden. 
 
Herr ordföranden påvisade, att fjolårets resultat för järnvägsbolaget blivit 
ganska klent genom den minskade trafiken på grund av att badhusrörelsen varit 
stängd, men dock hade det beträffande transporterna av sten visat sig en 
glädjande förbättring. Fann dock att man av en jämförelsevis så ung järnväg ej 
kunde vänta så goda resultat, och man finge vara tillfreds med, att de ej blivit 
sämre än vad fallet är, ty rätt många enskilda järnvägar få dragas med betydligt 
större svårigheter är den ifrågavarande och hava exempelvis ej kunnat på 
många år få erlägga vare sig amortering eller ränta å statslånen.  
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning dels allt bifalla 
drätselkammarens och valkommitténs förslag i ärendet, dels det av herr Källéns 
framlagda förslaget. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige, att vid förfall för styrelseledamöterna skola de 
från Lysekil ersättas med styrelsesuppleanter från Lysekil och herr Oscar N. 
Olsson i Broberg med herr G. Hjort i Broberg. (Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 
79/KJ) 

 
1925-05-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 83 (avskrift KJ): 

Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få 
till fru Erika Lindbom försälja tomten till huset n:o 37 vid Gamla Strandgatan 
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och en därintill belägen magasinstomt, vilka tomter enligt skrivelsen bilagd 
kartskiss innehålla respektive 141 och 368 kvadratmeter, och begärde 
drätselkammaren att få försälja den förstnämnda tomten för ett pris av åtta (8) 
kronor per kvadratmeter och den sistnämnda för nio (9) kronor per 
kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 
dennes beslutit att tillstyrka ifrågavarande försäljning men framhållit, att vid 
framtida tomtindelning även tomten n:o 40 vid samma gata kommer att 
tilläggas tomten till ovannämnda hus n:o 37. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna drätselkammaren sålunda begärt 
bemyndigande. 

 [Anm PS: Dagens adress är Gamla Strandgatan 29.] 
 
1925-05-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 94 (avskrift KJ): 

Styrelsen för stiftelsen ”Maria Murrays minne” begärde genom föreliggande 
skrivelse beviljandet av ett anslag å 1.000 kronor för målning och reparationer 
av den stiftelsen tillhöriga villan. Av detta belopp skulle 400 kronor för 
inkommande hyra återbetalas till stadskassan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och skulle 
beloppet, 600 kronor, för ändamålet tagas av medel anslagna för oförutsedda 
utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 

 
1925-05-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 95 (avskrift KJ): 

Till stadsfullmäktige hade för yttrandes avgivande överlämnats en nu 
föredragen, så lydande skrivelse: 
 
”Till Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län. 
 
Undertecknad, innehavare av Lysekils Nya Badhus Aktiebolags restaurant 
härstades, får härmed vördsamt göra framställning om utsträckning av 
utskänkningstiden för rusdrycker i nämnda restaurant under tiden från och med 
den 1 nästa juni och med den 15 därpå följande september till klockan 12 på 
natten de dagar, då badsällskapet anordnar festliga samkväm. 
 
Lysekil den 28 maj 1925. 
 
Vördsamt 
INGEBORG GRIMLUND.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr ordföranden, att 
tillstyrka bifall till denna ansökan. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ELIS LUCKEY. 
OTTO OLSSON. 
(Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 95/KJ) 

 
1925-06-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 102 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse begärde polisnämnden ett anslag för 
innevarande år å 600 kronor för anordnande av lokaltelefoner till fyra av de 
ordinarie poliskonstaplarna, och skulle årskostnaden för dessa telefoner uppgå 
till 100 kronor. 
 
Herr Tinggren yrkade bifall till denna begäran. 
 
Herr Ehnberg ansåg, att den årliga kostnaden för dessa telefoner komme att 
vida överstiga 100 kronor och yrkade ärendets bordläggning för närmare 
utredning, eventuellt dess remiss till drätselkammaren. 
 
Herr Brännberg hyste dock den uppfattningen, att ifrågavarande årskostnad 
vore rätt beräknad men hade dock intet emot ärendets bordläggning, oaktat 
frågan nu kunde anses nog gammal för avgörande genast, då den varit på 
remiss en avsevärd tid. 
 
Herr Ljungberg delade den föregående talarens uppfattning i saken, och ehuru 
han ogärna velat med om denna utgift, så hade han dock ur trygghetssynpunkt 
ej velat motsätta sig densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att befalla bordläggningsyrkandet. 

 
1925-07-04 Bohusläns Socialdemokratiska partidistrikt firar sitt tjugoårsjubileum och med 

anledning av detta hålls kongressen i Folkets Hus i Lysekil denna lördag. 
Arbetarkommunen tillsammans med distriktets verkställande utskott anordnar 
en i allo lyckad fest för kongressdeltagarna samt övriga partimedlemmar varvid 
arbetarkommunen står för hälften av kostnaderna. Partidistriktets förste 
ordförande redaktör J. Törnfelt deltar som särskilt inbjuden samt talar även vid 
jubileumsfesten å Hallinden söndagen den 5 juli. Även försvarsminister Per 
Albin Hansson talar vid samma fest, som besöks av över 3.000 personer. (LAK, 
sid 56) 

 
1925-07-09 Protokoll N:o 4. 1925, fört vid Brandstyrelsens sammanträde den 9 juli 1925. 

Närvarande: herrar vice Ordföranden, Christensson, Olsson, Löfberg, Högberg 
och Löfgren. 
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§ 16. 
Då brandchefens framställning beslöts att låta chaufförerna genomgå en för 
brandbilens framförande betryggande körutbildning. 
 
§ 17. 
Länsstyrelsens meddelande om fastställelse av brandchefs- och vice 
brandchefsvalen lades till handlingarna. 
 
§ 18. 
Väckt förslag om upprättandet av taxor för eldsläckning utom staden 
bordlades, och uppdrogs åt Ordföranden och Brandchefen att förbereda denna 
fråga. 
 
§ 19. 
Ordföranden och Brandchefen fick i uppdrag att inköpa 2 st. grenkopplingar, 1 
st. övergångskoppling samt 2 st. trappmunstycken. 
 
§ 20. 
Brandchefen meddelade att brandmannen Arvid Winberg avgått ut kåren samt 
att till efterträdare antagits plåtslagaren Fridolf Karlsson. Då herr Winberg 
tillhört kåren oavbrutet i 25 år och under denna tid på ett i allo förtjänstfullt sätt 
fullgjort sina åligganden samt såväl inom som utom tjänsten städse iakttagit ett 
värdigt uppträdande, beslöt brandstyrelsen enhälligt uttala sitt tack till herr 
Winberg härför och skulle han härom protokollförda utdrag meddelas. I detta 
sammanhang behandlades jämväl brandmännens ersättningsförmåner vid 
olycksfall. Åt Brandchefen uppdrogs att närmare undersöka denna fråga. 
 
§ 21. 
På framställning av Ordföranden beslöt Styrelsen tilldela Brandchefen kronor 
53:65 som ersättning för bevistandet av Brandskyddsföreningens årsmöte i 
Borås där i § 18 härovan angiva frågor voro föremål för behandling. 
 
Som ovan 
Gust A. Löfgren 
 
Justeras: 
E. W. Granberg, 
Otto Olsson, 
Emil Löfberg, 
Carl Högberg. 
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1925-09-02 Annons i Svenska Dagbladet: 

Mälardrottningens Läckra Gaffelbitar i hummersås, tillverkad av AB Gustaf 
Richter i Lysekil. (Svenska Dagbladet 1925-09-02 via Rustan Gandvik) 

 
1925-09-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 109 (avskrift KJ): 

Till förnyad behandling upptogs det under § 81 i stadsfullmäktiges protokoll 
för den 28 sistlidne maj bordlagda ärendet rörande vattenavgifters införande. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr vice ordföranden: Att motivet till: då han redan år 1907 väckte förslag om 
införande av avgifter för all vattenförbrukning i samhället, var att ej få 
vattenverkets omkostnader på debetsedlarna, ty en hög kommunalskatt verkar 
hämmande för inflyttningen till ett samhälle. Ansåg ej lämpligt att härvidlag 
införa rumsavgifter, då detta ej skulle medföra större sparsamhet med 
vattenledningsvattnet, och framhöll att införandet av vattenmätare för all 
vattenförbrukning vore det endra riktiga, ty på så sätt skulle man spara på 
vattnet samtidigt med att stadskassan komme att tillföras 20.000 á 30.000 
kronor årligen, vilket belopp sålunda bleve lösgjort från uttaxering på 
bevillning, vilken på så sätt kunde sänkas med emellan 75 öre och 1 kr. per 
bevillningskrona. Vände sig mot vattenstyrelsens föreliggande förslag till 
införande av vissa vattenavgifter. 
 
Yrkade avslag å detsamma och bifall i enlighet med alternativ II av 
stadsingenjörens utredning i saken. 
 
Herr Ekblad yrkade bifall till vattenstyrelsens förslag i ärendet och anförde 
såsom grund för detta yrkande, att vattentillgången synes vara betryggande för 
en avsevärd framtid, och att ett införande av mätare även för 
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hushållsförbrukning av vatten skulle medföra dyrbara administrationskostnader 
utan motsvarande ekonomisk fördel. 
 
Herr Tinggren understödde herr Ekblads yrkande. 
 
Herr Otto Olsson framhöll, att det vore uteslutet att kunna införa vattenmätare i 
husen i Kyrkvik och Gamla staden, varför man på dessa ställen vore hänvisad 
till rumsavgifter, och på grund härav bleve frågan i sin helhet ändå olöst. 
 
Anslöt sig till det av herr Ekblad gjorda yrkandet. 
 
Herr Löfving framhöll att mätares införande vore rätta lösningen av frågan, och 
föreslog ärendets ytterligare bordläggning. 
 
Herr Ljungberg: Att stadsfullmäktige dock slutligen måste fatta något beslut i 
frågan. Avgifter enligt mätare skulle motverka slöseri med vatten, så att enligt 
den synpunkten vore sådan beräkning bäst. Lämnade en kortare redogörelse 
rörande sättet för vattenavgifters utgående i åtskilliga andra städer. Hade intet 
emot ärendets ytterligare bordläggning men ansåg, att införandet av sådana 
avgifter kunde tills vidare anstå. 
 
Herr Brännberg yttrade, att han tidigare varit för införandet av allmänna 
vattenavgifter, då stora delar av staden saknade vatten, och befolkningen i 
sådana delar måste erlägga lika stor kommunalskatt som i andra delar där 
vatten vore inlett, men nu, då man snart sagt fått vattenledningar införda i hela 
samhället, funnos inga vidare skäl för införande av sådana avgifter. Framhöll 
tillika möjligheten av någon jämkning nedåt av de i vattenstyrelsens skrivelse 
föreslagna avgifterna. 
 
Herr Luckey fann det nyttigt debattera frågan, då därigenom värdefulla 
upplysningar framkommit. Framhöll att om vattenavgifter för 
hushållsförbrukning införas, så bör det ske enligt mätare. Anslöt sig till 
bordläggningsförslaget. 
 
Herr ordföranden ansåg, efter den kritik som i ärendet förekommit, det nödigt 
att återremittera detsamma till vattenstyrelsen, vilket han dock föreslog. 
 
Herr Ekblad ansåg emellertid återremiss av ärendet onödig, då det vore föga 
troligt, att vattenstyrelsen ändrade sitt avgivna förslag. 
 
Herr vice ordföranden påpekade, att den form vattenstyrelsen givit sitt yttrande 
i saken ej vore betryggande, och om vattenstyrelsens förslag till vattenavgifter 
komme att av stadsfullmäktige oförändrad antages, hade talaren för avsikt att 
överklaga sådant beslut. 
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Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att för åstadkommande av 
klarare formulering i vattenstyrelsens ifrågavarande utlåtande återremittera 
ärendet till vattenstyrelsen. 

 
1925-09-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 110 (avskrift KJ): 

Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 18 sistlidne juni under § 102 
i protokollet att bordlägga ärendet rörande polisnämndens begäran om ett 
anslag för innevarande år för uppsättande av lokaltelefoner till fyra av de 
ordinarie poliskonstaplarna. 
 
Herr borgmästaren Sundberg erinrade om, att frågan kommit upp med 
anledning av att stadens polisbevakning är svag, att man genom telefoner 
kunde tillkalla de tjänstefria poliskonstaplarna. Meddelade, att Länsstyrelsen 
med anledning av en artikel i tidningen ”Ny Tid” rörande stadens polisväsen 
anmodat magistraten att avgiva förklaring vilket ock skett, men hade 
Länsstyrelsen ännu ej yttrat sig över sagda förklaring. Dock hade 
landshövdingen som sin åsikt uttalat, att polisbevakningen i staden vore 
otillräcklig, och att framställning möjligen komme att göras om bättre sådan 
bevakning. 
 
Vidare redogjorde talaren, på uppmaning av herr ordföranden, för den nya 
polisförfattningen. 
 
Herr Ehnberg ansåg, att man härvidlag skulle kunna spara åtskilligt, om man 
överläte åt telegrafverket att draga försorg om dessa telefoners inledande samt 
redogjorde huru kostnaderna då skulle ställa sig. 
 
Herr Ljungberg relaterade polisnämndens ifrågavarande förslag och ärendets 
gång samt föreslog att detsamma borde överlämnas till polisnämnden, som 
måtte gå i författning om uppsättande av dylika telefoner på lämpligaste och 
billigaste sätt. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla, och skulle kostnaden 
för sagda ändamål utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets 
utgifts- och inkomststat. 

 
1925-09-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 114 (avskrift KJ): 

Med anledning av att arrendet för stadsparkens restaurant utlöper den 30 april 
1926 begärde drätselkammaren genom föreliggande skrivelses 
förhållningsorder från stadsfullmäktige huru med vidare dylik utarrendering 
skulle förfaras. 
 
Her Ehnberg uttalade det önskemålet, att stadsparken måtte bliva befriad från 
spirituosaserveringen, och att det i stället måtte bliva kafé- och 
konditorirörelse. 
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Herr Westling framkastade den tanken, att ifrågavarande restaurant skulle få 
innehavas utan annan ersättning, än att innehavaren läte sköta stadsparkens 
planteringar, ty på så sätt skulle staden spara 600 kronor. årligen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto uppdraga åt drätselkammaren att på bästa möjliga sätt 
handhava denna utarrenderingsfråga. 

 
1925-09-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 118 (avskrift KJ): 

Barnmorskestyrelsen för Göteborgs och Bohus läns landstingsområde hade 
begärt, att stadsfullmäktige måtte yttra sig över förslag till revision av nu 
gällande barnmorsketaxa, vilka revision skulle medföra en höjning med 5 
kronor för var och en av avgifterna å 5, 10, 15, 20 och 30 kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att uttala sig för bibehållandet av 
ifrågavarande nu utgående avgifter. 

 
1925-09-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 119 (avskrift KJ): 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade till drätselkammaren för dess 
yttrande remitterat av 1924 års landsstatslönekunniga avgivit förslag till 
lönereglering för landsfogdar, landsfiskaler m. m., över vilket förslag 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län begärt stadsfullmäktiges yttrande. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att hos stadsfullmäktige det yttrandes 
avgivande, att stadsfullmäktige, från stadens sida sett, ej hade något att emot 
förslaget erinra, och beslöto stadsfullmäktige i enlighet härmed. 

 
1925-09-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 121 (avskrift KJ): 

Från hälsovårdsnämnden förelåg skrivelse, enligt utdrag v nämndens protokoll 
för den 1 dennes, med begäran om att stadsfullmäktige måtte träda i 
underhandling med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag om att bolaget måtte åt 
allmänheten tillhandahålla varmbad snarast möjligt. 
 
Herr Ljungberg ansåg det ej nödigt göra sådan framställning, då badbolaget 
redan kände till saken i fråga, och framhöll, att bolaget borde göra ett försöksår 
härvidlag utan att staden lämnar något bidrag. 
 
Herr Brännberg delade denna åsikt under framhållande av, att bolaget borde 
försöka ordna baden till billigare priser än vad hittills varit fallet. 
 
Herr vice ordföranden påpekade, att vinterbaden ställts i utsikt endast under 
den förutsättningen, att de ej komme att medföra ekonomisk förlust för bolaget, 
därför behövde bolaget en viss garanti från stadens sida för den eventuella 
förlust ifrågavarande bad kunde åsamka bolaget. 
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Herr Ehnberg föreslog, att drätselkammaren måtte få i uppdrag att underhandla 
med badbolaget om vinterbadets öppethållande. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 

 
1925-09-19 Konsul Magnus Radhe dör. Sonen Axel Radhe tar över ledningen för 

Västkustens Olje- och Guanofabrik i Oxevik. (LP 1999-05-21) 
 
1925-10-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 125 (avskrift KJ): 

Innan dagens förhandlingar togo sin början, erinrade herr ordföranden om 
konsul Magnus Radhes timade frånfälle, och om att han varit en drivande 
kommunal kraft i staden och jämväl under flera år beklätt ordförandeplatsen i 
stadsfullmäktige. även under den tid Lysekil var köping hade han kommunalt 
varit mycket verksam. Särskilt hamnen var hans ögonsten, och han gjorde en 
mycket kraftig insats för dess utveckling. Den kärlek, med vilken han 
omfattade staden, förtjänade i gengäld utöver den krans stadsfullmäktige 
nedlagt å hans grav en minneskrans åt honom i stadsfullmäktiges handlingar. 
 
Stadsfullmäktiges ledamöter åhörde stående dessa minnesord över den 
bortgångne kommunalmannen. 

 
1925-10-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 127 (avskrift KJ): 

Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 februari detta år under § 
38 i protokollet att till nykterhetsnämnden och drätselkammaren remittera 
motion av herrar Richard Björsell och John Westling rörande eventuellt 
inrättande av halvkommunal pilsnerdricksservering. 
 
Dylika yttranden förelågo nu och innehöllo: 
 
Nykterhetsnämndens: 
 
Att tillstyrka bifall till motionen under förutsättning av dels att stadsfullmäktige 
må äga rätt utse majoritet i bolagets styrelse, dels att aktieägarnas utdelning 
begränsas till högst 6 % per år. 
 
Vidare uttalade nämnden önskemålet av att för åstadkommandet av ett intimt 
och välbehövligt samarbete mellan bolagsstyrelsen och nämnden, denna senare 
finge en representant i styrelsen. 
 
Drätselkammarens: 
 
Att drätselkammaren för sin del har att emot motionens syftemål erinra, och 
ville kammaren föreslå, att under förutsättning av att stadsfullmäktige under 
vissa vilkor ville bifalla motionen, då det vore lämpligt, att stiftarna av sådant 
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bolag, som i motionen avses, utarbeta och till stadsfullmäktige inkomma med 
förslag till stiftelseurkund och bolagsordning för granskning och godkännande. 
 
Kammaren ville även förorda, att följande bestämmelser intagas uti 
ifrågavarande blivande bolagsordning: 
 
Att styrelsen skall bestå av 5 ledamöter, av vilka bolagsstämman väljer 2 och 
stadsfullmäktige 3, av vilka sistnämnda ledamöter en skall vara medlem av 
nykterhetsnämnden. 
 
Att styrelsesuppleanternas antal skall utgöra 3, av vilka 1 vald av 
bolagsstämman och 2 av stadsfullmäktige. 
 
Att 2 revisorer med 2 suppleanter årligen utses, varav bolagsstämman och 
stadsfullmäktige vardera utse 1 revisor och 1 suppleant. 
 
Att förslag till vinstmedlens fördelning avlämnats av styrelsen till 
stadsfullmäktige som må äga rätt att däröver avgiva yttrande. 
 
Tillika förelåg ett så lydande förslag till stiftelseurkund: 
 
”Undertecknade, som överenskommit att för nedan nämnda ändamål stifta ett 
bolag å aktier med begränsad ansvarighet enligt stadganden i 1910 års lag om 
aktieblag, hava för det tillämnade företaget uppgjort följande huvudgrunder: 
 
1. Ändamålet med bolagets verksamhet skall vara att i Lysekil efter därtill i 
behörig ordning vunnen rättighet på ett ur ordnings- och nykterhetssynpunkt 
tillfredsställande sätt samt med tillgodoseende så långt möjligt av allmänhetens 
intressen i fråga om lämpliga priser idka utskänkning av pilsnerdricka i 
enlighet med Kungl. förordningen av den 11 juli 1919 angående försäljning av 
pilsnerdricka, och eljest gällande föreskrifter, ävensom bedriva annan i 
samband därmed stående verksamhet och skall den härav uppstående 
disponibla vinsten användas till främjande av allmännyttiga och välgörande 
eller därmed jämförliga ändamål. 
 
2. Bolagets styrelse skall hava sitt säte i Lysekil. 
 
3. Aktiekapitalet skall utgöra minst femtusen (5.000) och högst femtontusen 
(15.000) kronor fördelade i aktier å etthundra (100) kronor. 
 
4. Bolagets styrelse skall bestå av fem ledamöter och lika många suppleanter 
för dem. 
 
Tre styrelseledamöter, därav en tillhörande nykterhetsnämnden, jämte tre 
suppleanter utses av Stadsfullmäktige i Lysekil för ett år i sänder, dock under 
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förutsättning att Kungl. Maj:ts medgivande erhålles till intagande av sådan 
bestämmelse i bolagsordningen. Övriga styrelseledamöter jämte suppleanter 
väljas av delägarna likaledes för ett år i sänder. 
 
Styrelsen är beslutför då tre ledamöter äro tilldelade och om beslutet ense. 
 
5. Granskning av styrelsens förvaltning och bolagets räkenskaper skall 
verkställas av två revisorer, vilka jämte lika antal suppleanter utses för ett år i 
sänder, en revisor och en suppleant av Stadsfullmäktige i Lysekil, och en 
revisor jämte suppleant av delägarna i bolaget. 
 
6. Delägarna i bolaget skola icke vara berättigade att av den på grund av 
bolagets verksamhet uppkommande vinsten åtnjuta större årlig utdelning än 
högst sex procent å av dem tillskjutna medel. 
 
Återstående vinstmedel skola sedan styrelsen inhämtat Stadsfullmäktiges i 
Lysekil yttrande över uppgjort förslag till vinstens fördelning och stadgad 
avsättning till reservfond samt nödiga avsättningar och avskrivningar 
verkställs, användes i enlighet med vad i punkt ett föreskrives. 
 
Om i en framtid, bolaget skulle komma att upplösas skall på enahanda sätt 
förfaras med det överskott av bolagets tillgångar som kan uppstå sedan 
bolagets samtliga skulder blivit guldna, samt de av delägarna tillskjutna medlen 
återbetalts. 
 
7. Kallelse till bolagsstämma även som andra meddelanden till aktieägarna 
kungöres uti en i Lysekil utkommande tidning. 
 
Kallelse till ordinarie bolagsstämma skall vara i sådan tidning införd senast 
fjorton dagar och kallelse till extra bolagsstämma senast åtta dagar före 
stämmans hållande,” 
 
Sedan ovannämnda handlingar lästs, yttrande sig följande talare under den i 
ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr ordföranden erinrade om det s. k. sundsvallssystemet ej vunnit så stor 
efterföljd, vilket kanske berodde på kommunernas farhågor för att göra sig 
beroende av hanteringen i fråga, ansåg dock att han kunde göra ett försök 
härvidlag men ville i så fall förorda, att stadsfullmäktige valde blott två 
ledamöter i bolagets styrelse, samt att bolaget ej finge monopol utan finge 
börja med endast en enda rättighet, och om det då ginge bra, så komme 
säkerligen ingen att motsätta sig rörelserna vidare utveckling. 
 
Herr Björsell tackade för motionens behandling och yrkade bifall till 
densamma samt framhöll att stadsfullmäktige borde ge beskred om i vilken 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 61.docNyhetsbrev 61 2024-12-24 © Per Stenros Sid 38 
 

utsträckning bolaget skulle få övertaga ifrågavarande rörelse. Påpekade att 
bolagets blivande rättigheter skulle skötas av enskilda personer, och 
nykterhetsnämnden skulle tillse, att dessa rättigheter komme att skötas väl. Tal. 
förordade vidare full monopolrätt för bolaget. 
 
Herr E. W. Olsson: Att det varit önskvärt med större utredningsmaterial i saken 
än vad varit fallet, men nykterhetsnämndens ordförande hade icke kunnat 
skaffa mera sådant. Från tvänne städer, där detta system införts, hade dock 
meddelats, att det vore ett steg till bättre förhållandens åstadkommande, och att 
detsamma icke komme att medför förlust i ekonomiskt avseende utan tvärtom. 
Nykterhetssynpunkten vore dock här, vidlag avgörande o, den ekonomiska av 
underordnad betydelse. I nykterhetsnämnden förelåg majoritet för 
monopolrättigheter, och om bolaget ej finge sådana, vore det bättre avslå 
motionen, ty just genom sådana rättigheter kunde bolaget utöva såväl 
restriktioner som kontroll. Yrkade bifall till motionen enligt drätselkammarens 
föreliggande förslag under förutsättning av att bolaget beviljas 
monopolrättigheter. 
 
Herr Westling hyste samma uppfattning i frågan som den föregående talaren 
och framhöll även, att stadsfullmäktige borde hava majoritet i bolagets styrelse, 
då de hava att yttra sig över vinstmedlens fördelning. 
 
Herr Sandström: Att nykterhetsnämnden ej haft orsak motsätta sig införandet 
av nämnda system, då ett sådant säkerligen komme att medföra goda 
verkningar för nykterhetstillståndet i samhället. Nu hade emellertid frågan om 
monopol för bolagets verksamhet uppkommit, och då ingen brådska förefanns 
att genast avgöra ärendet yrkade han detsammas bordläggning, för att man 
skulle bliva i tillfälle att mera sätta sig in i frågan. 
 
Herr Brännberg ansåg det vara en brist i nykterhetsnämndens utlåtande, att 
monopolfrågan ej berörts. Visserligen hade talaren ingen entusiasm för dylikt 
systems införande men vill dock ej motsätta sig det, då vinsten ju kunde 
komma till nytta för samhället. För den händelse motionen bifölles, borde 
monopol tillämpas men ingen ökning i rättigheternas antal. 
 
Herr Ekblad, som ansåg att ett sådant införande av systemet skulle medgiva 
möjlighet till åstadkommande av såväl bättre lokaler som förhållanden i övrigt 
med hänsyn till sådan utskänkning, talade för två monopolrättigheters 
inrättande med ingen särskild sådan. 
 
Herr Ljungberg hade ställt sig ganska tveksam gentemot nyttan i 
nykterhetshänseende att införa sådant system men anslöt sig dock nu närmast 
till det av herr Brännberg gjorda uttalandet i saken. Ville dock framhålla 
möjligheten av att det varit bättre, om bolaget fått endast en rättighet som den 
andre lämnats till enskild person under ett års tid. Därigenom skulle 
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stadsfullmäktige ej hava bundit sin handlingsfrihet för framtiden, och det vore 
tillfälle antingen att fortgå med sådant system eller återgå till det äldre sättet 
rörande sådan utskänkning, en sak vars val erfarenheten borde utvisa. 
 
Herr Luckey: Att han ej funnit det nu föreslagna systemet för ifrågavarande 
servering innebära någon som helst fördel, och att han aldrig tänkt sig 
ifrågasättandet av monopol för dyligt bolag. Ansåg att det behövdes tre 
utskänkningsrättigheter, varigenom bättre ordning skulle åstadkommas, samt 
yrkade bifall härtill. 
 
Herr Ehnberg uttalade sig med bestämdhet emot att hava tre dylika rättigheter, 
då han ansåg det tillfyllest med två, antingen nu bolaget finge en eller båda. 
 
Herr vice ordföranden: Att drätselkammaren, såsom det framgår av densammas 
föreliggande yttrande, varit för dylikt bolags inrättande, då den ansett att det 
skulle bliva till nytta för staden. Var av den bestämda uppfattningen att två 
rättigheter äro för litet, och att tre sådana skulle komma att ur 
ordningssynpunkt verka välgörande. Hade emellertid intet direkt yrkande. 
 
Herr Westling fann det vara fördelaktigast, att bolaget framdeles finge utröna, 
huruvida en tredje rättighet kan vara behövlig. Ansåg att man ej särskilt 
behövde taga hänsyn till de nuvarande innehavarna av bemälda rättigheter, 
helst som principen i sundsvallssystemet innebure, att de som inneha sådana 
rättigheter, nu skulle vid den blivande omläggningen få plats som föreståndare 
hos bolaget. Föreslog frågans avgörande i dag, då man eljest skulle få svårt 
hinna förverkliga motionens syftemål. 
 
Herr Björsell påpekade svårigheten med lokalfrågan att det dock komme att 
göras allt från början från bolagets sida för att få serveringslokalerna så stora, 
ljusa och trevliga som möjligt. Ansåg det dock för litet med två rättigheter, en 
sak som dock i en framtid kunde ändras, om så blive nödvändigt. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och beslut fattats om ärendets 
avgörande i dag, beslöto stadsfullmäktige följande: 
 
1) Att principiellt uttala sig till förmån för det i motionen angivna syftemålet. 
 
2) Att godkänna de av nykterhetsnämnden och drätselkammaren avgivna 
yttranden i ärendet, dock med iakttagandet av att i enlighet med förenämnda 
förslag till stiftelseurkund antalet styrelsesuppleanter blir fem, av vilka 
stadsfullmäktige välja tre och bolagsstämman tvä. 
 
3) att godkänna det föreliggande förslaget till stiftelseurkund. 
 
4) Att avslå yrkandet om inrättandet av tre pilsnerdricksserveringsrättigheter. 
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Då herr ordföranden efter framställd proposition på bifall till att uttala sig för 
framtida bestämmande dels för två dylika serveringsrättigheter enbart för det 
blivande bolaget, dels för endast en sådan rättighet för detsamma jämte en 
enskild dylik förklarat den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja 
besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringspropositionen: 
 
”Den, som vill uttala sig för framtida bestämmande av två dylika rättigheter 
enbart för ifrågavarande bolag, röstar ja; 
 
den, det icke vill, röstar nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit uttala sig för framtida bestämmande 
av endast en sådan rättighet för detta bolag jämte en enskild dylik rättighet.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 
Löfving, Ljungberg, Tinggren, Brännberg, Björsell, Ekblad, Ekblad, Ludv. 
Andersson, Otto Olsson, Källén, Alexandersson, Ehnberg, Pettersson, E. W. 
Olsson, Westling, Evald I. Andersson och Sandström samt fröken Wallentin ja, 
men herrar Luckey, Karlsson, Wallin, Fritz G. Olsson och ordföranden nej. 
 
Med 18 ja- mot 5 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit uttala sig för 
framtida bestämmande av två sådana rättigheter enbart för bolaget i fråga. 
 
Mot beslutet beträffande stadsfullmäktiges representation i nämnda styrelse 
anmälde herr ordföranden sin avvikande mening i enlighet med sitt ovan 
angivna förslag. 

 
1925-10-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 128 (avskrift KJ): 

Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt 
förnyad behandling av förslaget till ny matvarustadga för staden på grund av 
det av förste provinsialläkaren avgivna, föreliggande yttrandet över föreslaget, 
och i vilket yttrande framhölls önskvärdvärdheten av vissa ändringars 
vidtagande. 
 
Hälsovårdsnämnden hade i enlighet med föreliggande utdrag av sitt protokoll 
för den 1 nästlidne september beslutit instämma uti vad förste provinsialläkaren 
anfört angående behovet av vissa ändringar och tillägg till stadgan samt att hos 
stadsfullmäktige föreslå att det sålunda ändrade och kompletterade 
matvarustadgan måtte fastställa att gälla en månad efter det Länsstyrelsens 
beslut vunnit laga kraft, samt att nu gällande ordningsföreskrifter av den 29 
mars 1906 och den 24 december 1907 måtte förklaras upphöra att gälla från 
nämnda tidpunkt. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att vidtaga samtliga de av förste 
provinsialläkaren föreslagna och av hälsovårdsnämnden förordade ändringar 
och tillägg i förslaget så ock att i ärendet bifalla hälsovårdsnämnden ovan 
nämnda förslag, dels att fenom magistraten hos Länsstyrelsen söka fastställelse 
å den nu med förenämnda ändringar och tillägg antagna matvarustadgan, 
vilken innefattas i denna --- Bilaga N:o 16, 1925. 
 
Härefter föreslog fröken Wallentin, att det borde vara någon bestämmelse, som 
ålade affärsinnehavare att under den varma årstiden skydda köttvaror mot 
flugor.  
 
Herr Ehnberg framhöll svårigheten av att finna någon utväg härvidlag, huru 
önskligt det än vore. Ville däremot förorda intagandet av den bestämmelsen i 
matvarustadgan att mjölk ej får uppmätas och försäljas på gator, torg och 
övriga öppna platser samt föreslog, att hälsovårdsnämnden måtte denna sak i 
övervägande. 
 
Herr Ljungberg kunde dock ej finna sådan bestämmelse nödvändig. 
 
Herr Ekblad påpekades, att sådan handel ej vore tillåten i Göteborg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto hemställa till hälsovårdsnämnden att taga de av 
fröken Wallentin och herr Ehnberg väckta förslagen under behandling. 

 
Bilaga N:o 16. 1925. 
MATVARUSTADGA FÖR LYSEKILS STAD 
 
Kungl. Maj:ts Befallningshavandes 
i Göteborgs och Bohus län  
 
Kungörelse  
angående fastställande av  
Matvarustadga för Lysekils stad. 
 
Given Göteborg, i landskansliet, den 6 april 1926. 
 
I enlighet med stadsfullmäktige i Lysekil, efter hälsovårdsnämndens därstädes 
hörande den 15 oktober 1925 fattade beslut finner Kungl. Maj:ts 
Befallningshavande med stöd av 30 § i hälsovårdsstadgan skäligt att – 
upphävande av de Kungl. Maj:ts Befallningshavande dels den 29 mars 1906 
fastställda ordningsföreskrifter för utövande av yrkesmässig slakt m. m., dels 
den 24 december 1907 fastställda ordningsföreskrifter angående mjölkhandeln 
samt bageri- och konditoriyrkets utövande – i stället till efterrättelse att gälla en 
månad efter den dag, detta beslut vunnit laga kraft, fastställa följande 
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Matvarustadga för Lysekils stad. 
 
Allmänna bestämmelser. 
§ 1. 
Envar, som i Lysekils stad idkar handel med födoämne, med undantag av 
hermetiskt tillslutna kärl förvarade konserver, så ock dryckesvara, eller sådana 
varor för försäljning bereder, förvarar eller transporterar, skall ställa sig till 
efterrättelse, vad därom i denna stadga meddelas. 
 
§ 2. 
Var och en, som i staden vill idka handel med kött, fläsk, blod, charkuterivaror, 
bröd, konditorivaror, mjölk, grädde, smör, ost, margarin eller fisk eller sådana 
varor till försäljning, bereda, bearbeta eller förvara, skall därom göra skriftlig 
anmälan till hälsovårdsnämnden. 
 
Lägenhet, där dylik försäljning, beredning, bearbetning eller förvaring skall äga 
rum, får ej tagas i bruk, innan hälsovårdsnämnden lämnat sitt tillstånd därtill. 
Lägenheten får endast användas för det ändamål, som i ansökningen uppgivits. 
 
Övergår av hälsovårdsnämnden godkänd lägenhet till ny innehavare, skall 
denne ofördröjligen hos nämnden göra anmälan därom. 
 
Hälsovårdsnämndens ombud må ej förvägras tillträde till ovan omförmäld 
lägenhet. 
 
§ 3. 
Lägenhet, avsedd för i § 1 omförmäld rörelse, skall vara sund, ljus rymlig 
ändamålsenligt inredd samt försedd med god ventilationsanordning ävensom 
hava lätt tillgång till vatten. Lägsta höjd från golv till tak skall vara 2½ meter, 
dock skall höjden från gatu- respektive gårdsnivån till take vara minst 2 meter. 
Golv, väggar och tak ävensom bord, hyllor och annan inredning skola vara så 
beskaffade, att de med lätthet kunna rengöras. Sådan lägenhet får icke 
användas till eller stå i förbindelse med bostad och ej heller i övrigt vara 
förbunden med annan lokal så att sanitära olägenheter därav kunna uppstå. Ej 
heller får där förvaras ämne, som kan giva födoämnen bismak, befordra deras 
förskämning eller eljest bibringa dem hälsovådliga egenskaper.  
 
Beträffande lokaler, som vid denna stadgas ikraftträdande äro i bruk, må dock 
hälsovårdsnämnden, då den prövar så skäligt, utan hinder av vad ovan stadgas, 
tillåta att de fortfarande användas för samma ändamål, dock ej längre än till 
dess lägenheten övergår till ny innehavare. 
 
§ 4. 
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Ordning och snygghet skola städse vara rådande i fråga om såväl lokal som 
redskap och övriga för affärens drivande använda föremål, så ock i fråga om 
varornas behandling. 
 
Torrsopning av sådan lokal eller spottning å golv i densamma må icke äga rum. 
Sågspån, tygmattor eller dylikt må icke användas på golvet, dock må sågspån 
användas på golv i köttförsäljningslokal inom saluhall. 
 
I speceri- och diverseaffär, där bröd, konditorivaror, smör, ost eller margarin 
försäljes, skola dessa varor förvaras väl skyddade mot damm. 
 
Kärl innehållande flytande födoämne, såsom till exempel blod eller födoämne 
liggande i saltlake, skall i lägenhet med trägolv förvaras på vattentätt underlag. 
 
I slakterier, charkuterier, mjölkaffärer och bagerier skola finnas tvättställ eller 
tvättbäcken, som, där vattenledning är inredd, skola stå i förbindelse med 
denna, varjämte handdukar, som vid behov ombytas, samt tvål eller såpa skola 
för personalen tillhandahållas. I dylika lägenheter skall även finnas spottkopp, 
delvis fylld med vatten, och må spottning ej ske i annat än denna. 
 
I rörelsen sysselsatta personer skola städse iakttaga snygghet och renlighet. I 
slakterier, charkuterier och mjölkaffärer sysselsatta personer skola vid arbetet 
vara iklädda lämpliga arbetskläder av ljust tvättbart tyg, vilka kläder icke få 
användas utom arbetslokalen. 
 
Hundar får ej medtagas eller vistas i lokal, där matvaror försäljas, bearbetas 
eller förvaras. 
 
§ 5. 
Person, som lider av smittosam sjukdom eller som har bostad gemensam med 
sådan person, ävensom person, lidande av hudsjukdom eller vätskande eller 
varigt sår å hand eller arm, får icke vid försäljning, beredning eller bearbetning 
av födoämne eller dryckesvara biträda, och skall sådant sjukdomsfall 
ofördröjligen till hälsovårdsnämnden anmälas. 
 
Innehavare av affär eller hans ställföreträdare är skyldig att noga tillse, att 
denna bestämmelse efterleves av hos honom anställd personal samt att i 
misstänkta fall genast göra hänvändelse till hälsovårdsnämnden för 
verkställande av undersökning. 
 
Särskilda föreskrifter angående mjölkhandel. 
§ 6. 
Med försäljning av mjölk eller grädde eller med dess förvaring eller beredning 
för försäljning må icke sysselsättas annan än den, som hos hälsovårdsnämnden 
med läkarebetyg, ej äldre än ett år, före påbörjande av sådan sysselsättning, 
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styrkt sig icke vara behäftad med smittosam lungsot, och äro även de, som vid 
stadgans trädande i kraft äro sysselsatta i sådana affärer, skyldiga att inom en 
månad därefter hos nämnden förete sådant betyg. 
 
Förekommer beträffande person, som är sysselsatt i någon rörelse av 
ovannämnda slag, skälig anledning antaga, att han är behäftad med smittosam 
lungsot, vare han skyldig att efter anmodan av nämnden på samhällets 
bekostnad undergå läkareundersökning. 
 
Nämnden äger ock påfordra förnyad läkareundersökning på samhällets 
bekostnad av person, som på sätt ovan angivits styrkt sig icke vara behäftad 
med smittosam lungsot, men beträffande vilken skäl finnes antaga, att han efter 
den tidigare undersökningen blivit lidande av sådan sjukdom. 
 
Sysselsättes i sådan rörelse, som ovan angivits, annan än den, som på 
föreskrivet sätt styrkt sig icke vara behäftad med smittosam lungsot eller 
sysselsättas i dylik rörelse person efter det han vid läkareundersökning 
befunnits lida av smittosam sjukdom. Är rörelsens innehavare hemfallen till 
böter enligt lag. 
 
§ 7.  
Mjölkförsäljare, vare sig han i butik eller eljest idkar handel med mjölk, är 
skyldig att, när hälsovårdsnämnden så fordrar, lämna uppgift om från vilken 
ladugård den mjölk levereras, som han försäljer, eller om han i andra hand 
bekommer mjölken, vem som till honom levererat densamma. 
 
§ 8. 
Mom. a. Det är förbjudet att avyttra mjölk eller grädde, härrörande från djur, 
som skäligen kan misstänkas 
 
Vara behäftat med smittosam sjukdom, ljuver eller livmoderslidande eller 
annan sjukdom, som kan menligt inverka på mjölkens beskaffenhet eller som 
härrör från djur, som in- eller utvärtes behandlats med läkemedel, som kan 
övergå i mjölken och menligt inverka på densamma, ej heller får sådan mjölk 
eller grädde avyttras, som är blandad med vatten, mjöl, konserveringsmedel 
eller annat främmande ämne eller som till utseende, lukt eller smak från det för 
mjölk- eller gräddsorten normala eller som innehåller orenlighet i mängd. 
Överstigande fem milligram på en liter mjölk. 
 
Mom. b. Mjölk, som blivit skummad eller tillsatt med skummjölk, får ej såsom 
oskummad till salu hållas. Oskummad mjölk skall hålla minst 3 % fett och 
grädde minst 12 % fett. 
 
Mom. c. Kärl, från vilket mjölk eller grädde utminuteras, skall vara försett med 
fast anbringat märke, som tydligt angiver innehållet, såsom grädde, oskummad 
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mjölk (nysilad mjölk), skummad mjölk (skummjölk), råmjölk, kärnmjölk etc. 
Är mjölksort pasteuriserad eller på något likartat sätt behandlad, skall sådant 
därjämte vara angivet å utminuteringskärlet. 
 
Mom. d. Utan hälsovårdsnämndens tillstånd får mjölk eller grädde icke 
saluhållas eller försäljas under benämning kontrollmjölk, barnmjölk, 
tuberkelfri mjölk eller annan beteckning, som angiver, antingen att mjölken 
eller grädden varit föremål för särskild kontroll, eller att densamma eljest är av 
särskild sund beskaffenhet. 
 
Mom. e. Då hälsovårdsnämnden erhållit kännedom om, att bland personal vid 
ladugård eller uppsamlingsställe, varifrån mjölk levereras till samhället, 
utbrutit tyfoidfeber, scharlakansfeber, difteri eller annan svårare smittosam 
sjukdom eller att någon, som tager befattning med mjölkens behandling, lider 
av tuberkulos i smittosam form, ankommer på hälsovårdsnämndens prövning 
att förbjuda försäljare att därifrån avyttra mjölk eller grädde inom Lysekil. 
försäljare, som erhållit kännedom om, att dylikt sjukdomsfall utbrutit å ställe, 
varifrån han erhåller eller försäljer mjölk skyldig att därom genast till 
hälsovårdsnämnden göra anmälan. 
 
§ 9. 
Kärl, vari mjölk eller grädde, avsedd till försäljning förvaras, skall vara rent 
och snyggt samt av lämplig metall, porslin, glas eller dylikt. Träkärl får ej 
användas. Före påfyllning skall kärlet väl rengöras. 
 
Mått, med vilket mjölk mätes eller upphämtas ur förvaringskärlet, skall vara 
försett med passande handtag, så att varje beröring av mjölken eller 
mjölkkärlets insida med händer eller armar undvikes. Dylikt måttkärl ävensom 
förvaringskärlets lock får ej användas till avsmakning eller drickning; och 
rester av sådan mjölk, som avsmakats eller druckits av, få ej slås tillbaka i 
förvaringskärlet. 
 
Tillhandahålles särskilt kärl för smakning, skall detta efter arje användning 
noga rengöras och sköljas med vatten. 
 
§ 10. 
Beträffande lägenhet, där mjölk och grädde försäljas, inakttages förutom vad i 
det föregående är föreskrivet, att golvet skall vara belagt med ämne, som ej 
genomsläpper eller insuger vätska, dock må innanför disk användas trägolv, 
som oljas eller belägges med linoleummatta.  
 
Väggarna skola vara oljemålade i ljus färg eller klädda med kakel, aå att de 
med lätthet kunna rengöras. Taket skall vara oljemålat i ljus färg. 
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I lähenhet, som i första stycket sägs, få ej, förutom mjölk och grädde, 
saluhållas eller förvaras andra varor än smör, margarin eller andra till 
födoämnen använda fettämnen, ägg och bröd, konsitorivaror, hermetiskt eller 
på annat lämpligt sätt inneslutna konserver, safter, honung eller drycker på 
buteljer; och skola dessa varor hållas väl avskiljda från mjölk- eller målkärlen. 
 
Mejerilokal skall hava golv av sten, betong eller annat lika tjänligt ämne samt 
vara försett med avlopp för spillvatten och, där så ske kan, med vattenledning. 
 
Särskilda föreskrifter angående slakterier och handel med kött. 
§ 11. 
Slakteri får ej utan hälsovårdsnämndens särskilda medgivande vara beläget på 
mindre avstånd än 10 meter från stall, fåhus, svinhus, avträde, gödselstad eller 
dylik och får användas endast för slakt eller förvaring av uppslaktat kött. 
 
I slakterilokalen skall golvet vara av cement eller asfalt med lämplig lutning till 
avloppsledning, där sådan finnes, i annat fall till en tätt och lätt flyttbart kärl, 
som skall vara placerat utan lokalen i en övertäckt, cementerad fördjupning, 
och skall detta kärl tömmas så ofta, att därifrån ej spridas lukt. 
 
Väggarna skola vara oljemålade i ljus färg eller beträda med kakel. Taket jämte 
hyllor, skåp och annan inredning av trä skall vara oljemålat i ljus färg. 
Huggkubbar och bänkar för styckning av kött hållas jämna i huggytan och vara 
minst 40 cm. höga. 
 
Krokar för upphängning av kött skola vara förtenta eller galvaniserade. 
 
Lämpliga anordningar för luftväxling skola finnas samt, där så sig göra låter, 
vatten- och avloppsledningar finnas inledda. 
 
§ 12. 
Mom. a). I lokal där färskt rått kött, färskt rått fläsk eller köttfärs saluhållas 
eller förvaras, skall golvet vara belagt med ämne, som icke genomsläpper eller 
insuger vätska. Väggarna och taket skola vara målade i ljus oljefärg eller 
beklädda med kakel eller annat lika tjänligt ämnde; eller delar av disk och bord, 
som äro av trä, skola vara oljemålade eller väl indränkta med linolja och 
därefter fernissade. Sådan lägenhet skall vara försedd med avlopp, så anordnat, 
att spolvatten med lätthet avrinner ur lokalen. Krokar för upphämgning av kött 
skola vara förtenta eller galvaniserade. 
 
Mom. b. I lokal, där kött eller fläsk bearbetas till försäljning, skola väggar, tak 
och golv vara så beskaffade, som i mom. a. sägs. Där så sker kan, skall 
vattenledning vara inledd i lokalen. I lägenheten skall finnas anordning med 
nödiga tillbehör för tvättning av händerna. Fabriksrummet skall genom täta 
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väggar eller dörrar vara skilt från rum, i vilket ångpanna, rökugn, kokpanna 
eller dylikt finnas anbrakt. 
 
Saknas särskild avloppsledning, skall spolvattnet uppsamlas i en utanför 
lokalen stående, väl övertäckt behållare, anordnad i enligthet med 
föreskrifterna i § 11. 
 
Arbetsborden böra helst försedda med skivor av slipad sten, eller skola de vara 
beklädda med annat för väta ogenomträngligt, glatt och lämpligt ämne samt i 
övrigt målade med ljus oljefärg. 
 
Mom. c. Köttfärs skall vid förvaring vara uplagd på lämpligt kärl av porslin, 
glas eller dylikt. 
 
Mom. d. Kärl av zink eller galvaniserad plåt ej användas till förvaring av kött 
eller fläskvaror, smält fett eller blod. 
 
§ 13. 
Uppblåst kött får icke saluhållas eller beredas till försäljning. 
 
Kött eller djurdel är nödslaktat djur får icke saluhållas, med mindre 
hälsovårdsnämnden godkänt detsamma. 
 
Där hästkött försäljes, skall detta genom särskild skylt angivas. 
 
Särskilda föreskrifter angående bagerier. 
§ 14. 
Lägenhet, vari bagerirörelse bedrives skall vara ljus och kunna lätt ventileras. 
Den skall hava släta och lätt tvättbara väggar och golv. Bakbord och 
brödbräden skola vara släta och fria från större sprickor samt hållas väl rena. 
 
Mjöl, deg, bröd och dylikt få icke förvaras annat än i därför avsedda lokaler, 
och skola vara tillräckligt skyddade mot förorening av damm eller annan 
orenlighet. 
 
I bageri sysselsatta personer skola under vistelsen i arbetslokaln vara försedda 
med huvudbonader och arbetskläder av ljust tvättbart tyg, vilka ej få användas 
utom arbetslokalen. 
 
Särskilda föreskrifter angående minuthandel med färsk fisk. 
§ 15. 
Mom. 1. Med avseende å lokal, där minuthandel med färsk fisk bedrives, skall 
iakttagas: 
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a) att golvet skall vara av sten, betong eller annat lika tjänligt, för väta 
ogenomträngligt ämne, 
 
b) att i lokalen skall finnas vattenledning, där så ske kan, och avlopp för 
spolvatten, 
 
c) väggarna skola, där de icke äro beklädda med kakel eller annat motsvarande 
tjänligt ämne, vara oljemålade i ljus färg, 
 
d) att diskar och bord skola vara oljemålade samt, om de användas för direkt 
uppläggning av fisk, försedda med skivor av slipad sten eller beklädda med för 
väta ogenomträngligt, glatt och lämpligt ämne. 
 
Mom. 2. Till förvaring av färsk fisk vid försäljning må endast användas snygga 
och väl rengjorda korgar, baljor, backar eller lådor. Till desammas 
överspolning eller tvättning må icke användas annat än rent vatten. 
 
Mom. 3. Vid kringforsling av färsk fisk för försäljning på gator skall fisken 
genom lämplig betäckning vara skyddad mot direkt solljus. 
 
Särskilda föreskrifter angående handel med födoämnen å torg. 
§ 16. 
Mom. a. Kött ock fläsk, som förvaras å allmän saluplats, skall vara väl 
övertäckt till skydd mot damm och orenlighet. 
 
Försäljning må endast ske från bord, som skall hållas väl rent samt vara 
oljemålat eller på annat lämpligt sätt behandlat och väl övertäckt med 
tältanordning av ändamålsenligt tyg. 
 
Bord, bänk, kubb eller dylikt, som i allmän saluplats användes för uppläggning 
eller styckning av kött, skall hållas väl ren och vara av minst 60 cm. höjd. 
 
Bearbetning av kött får ej äga rum å öppen saluplats. 
 
Köttfärs, smult ävensom blod skall vid saluhållandet förvaras i väl övertäckta 
kärl. 
 
Mom. b. För förvaring av till försäljning av avsedd mjölk eller grädde använda 
kärl skola vara försedda med väl tillslutande lock. 
 
Mom. c. Bröd, fisk, frukt och andra födämnen, som å öppen plats till salu 
hållas, skola jämväl förvaras och uppläggas på ett sådant sätt, att varorna icke 
förorenas. 
 
Särskilda föreskrifter angående transport av födoämnen. 
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§ 17. 
Transport av födoämnen skall ske på sådant sätt, att förorening undvikes. 
 
Bröd, konditorivaror och dylikt, som äro avsedda till försäljning, få forslas 
endast i övertäckta lådor, korgar eller dylikt. Mjölk, grädde, blod, honung och 
övriga flytande födoämnen få forslas endast i rena snygga ändamålsenliga samt 
väl tillslutna kärl. 
 
§ 18. 
Vid forsling av kött och fläsk skall helst användas för ändamålet inredda, 
slutna, oljemålade fordon eller täckta kärl, lätta att rengöra; i annat fall skola de 
vara fullständigt skyddade dels mot damm och smuts genom rena skynken av 
vitt linne eller bomullstyg, dels mot solhetta och nederbörd genom 
presenningar eller dylikt. 
 
Dragkärror och tråg av trä, som av slaktare eller köttvaruhandlare användas vid 
varornas kringförande, skola vara målade i ljus oljefärg och varorna på 
lämpligt sätt övertäckta. 
 
Föreskrifters tillämpande m. m.  
§ 19. 
Mom. a. Till befordrande av ordning och snygghet beträffande lägenheter, 
försäljningsplatser, redskap, transportmedel  m.m., som i denna stadga avses, 
äger hälsovårdsnämnden att i överensstämmelse med hälsovårdsstadgan samt 
denna stadga meddela de föreskrifter, nämnden kan finna påkallade. 
 
Mom. b. Då hälsovårdsnämnden antingen omedelbart eller efter förutgångna 
råd eller uppmaningar finner sig böra i särskilt fall meddela förelägganden eller 
förbud, äger nämnden fastställa vite för underlåtenhet att ställa sig förläggandet 
eller förbudet till efterrättelse. 
 
§ 20. 
Den, som byter mot de i denna matvarustadga meddelade föreskrifter, böte, 
därest han ej på grund av allmän lag eller författning är hemfallen till strängare 
straff, från 5 till 100 kronor. 
 
Göteborg, i landskansliet, den 6 april 1926. 
 
På länsstyrelsens vägnar: 
 
E. CENTERWALL. ERNST THORIN. 

 
1925-10-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 129 (avskrift KJ): 

Genom magistraten hade Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län begärt 
förnyad behandling av förslaget till renhållningsstadga för staden på grund av 
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det föreliggande yttrade första förste provinsialläkaren avgivit över förslaget 
och i vilket yttrande framhölls önskvärdheten av vissa ändringars vidtagande. 
 
Hälsovårdsnämnden hade i enlighet med föreliggande utdrag av sitt protokoll 
för den 1 nästlidne september avgivit följande utlåtande i ärendet: 
 
”Då nu detta ärende på anmodan upptog av nämnden för meddelande av 
yttrande, beslöt nämnden förklara, att nämnden för sin del icke hade något att 
erinra mot de av förste provinsialläkaren påyrkade ändringarna i förslaget, 
utom beträffande ändringen av bestämmelserna uti 3 § 1:sta stycket beträffande 
en övergångstid av 5 år i fråga om skyldigheten att i avträden, inrättade före 1 
januari 1920, anordna golv av asfalt, betong eller annat lika tjänligt ämne även 
utanför den s. k. trästommen. Med hänsyn till de stora kostnader, som en sådan 
anordning skulle komma att medföra och som sen komme att bliva särskilt 
betungande för ägare av mindre fastigheter, ansåge nämnden att den icke borde 
framtvingas i andra fall än då nämnden funne sådan nödigt. 
 
Nämnden skulle alltså hemställa att förslaget i denna del måtte godkännas 
oförändrat. 
 
Herr förste provinsialläkaren anhöll att såsom sin mening få antecknat, att det 
icke  kunde anses  
från sundhetssynpunkt tillfredsställande att den i hälsovårdsstadgan för rikets 
städer såsom nödvändig hållna anordningen med golv av asfalt, cement eller 
annat dylikt ämne bleve, på sätt med den föreslagna lydelsen av 3 § 1 mom. 
Måste bliva fallet, uppskjuten på obestämd tid i fråga om de äldre avträdena.” 
 
Herr ordföranden uttalade önskemålet av att klosettkärlen måtte tömmas något 
oftare under den varma årstiden, än hittills varit fallet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att vidtaga de av förste provinsialläkaren 
föreslagna och av hälsovårdsnämnden förordade ändringarna i förslaget med 
undantag för 1:sta stycket av § 3, vilket enligt hälsovårdsnämndens yttersta 
skulle bliva oförändrat. 
 
Vidare skulle stadsfullmäktige genom magistraten hos Länsstyrelsen söka 
fastställelse å den nu med ovannämnda ändringar antaga renhållningsstadgan, 
vilken innefattas i denna --- Bilaga N:o 17, 1925.  

 
Bilaga N:o 17. 1925. 
Kungl. Maj:ts Befallningshavandes  
i Göteborgs och Bohus län  
Kungörelse  
angående fastställande av  
Renhållningsstadga för Lysekils stad. 
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Given Göteborg, i landskansliet, den 6 april 1926. 
 
I enlighet med stadsfullmäktiges den 15 oktober 1925 fattade beslut finner 
Kungl. Maj:ts Befallningshavande med stöd av 30 § i hälsovårdsstadgan skäligt 
att till efterrättelse fastställa följande 
 
Renhållningsstadga för Lysekils stad. 
Överinseendet över stadens renhållningsväsen tillkommer hälsovårdsnämnden 
med styrelsen för renhållningsverket såsom ansvarig för utförandet av 
renhållningsarbetet, i enlighet med vad gällande lag och denna stadga 
innehåller samt de särskilda föreskrifter, som hälsovårdsnämnden vid 
påkommande fall kan utfärda. 
 
Sedan staden övertagit renhållningen i den omfattning denna stadga 
föreskriver, är det förbjudet för annan att utan styrelsens för renhållningsverket 
medgivande taga befattning med de renhållningsarbeten inom staden, som i 
denna stadga avses. 
 
Avträden. 
§ 1. 
Mom. 1. I varje fastighet skall finnas tillräckligt antal avträden. Där flere än ett 
gårdsavträde finnes, skall varje avträde vara försett med ett utvändigt anbragt 
tydligt nummer; och skall inom varje egendom numreringen börja med 1 och 
fortsätta i oavbruten följd. 
 
Mom. 2. Å avträde, som skall vara inrättat på sätt § 13 i gällande 
hälsovårdsstadga föreskrives, skall sålunda hela golvet såväl inom som utom 
den i § 2 mom. 2 omnämnda trästomme, vara belagt med asfalt, betong eller 
annat ämne, som icke genomsläpper eller uppsuger vätska sam ligga högre än 
den angränsande markens yta. 
 
Mom. 3. Avträde med vad därtill hör skall hållas i snyggt och vårdat skick, och 
skall på tjänligt sätt vara sörjt för god luftväxling inom detsamma och särskilt 
för luftväxlingen inom den i § 2 mom. omnämnda stommen. 
 
§ 2. 
Mom. 1. I avträde skall latrinen uppsamlas i kärl av stålplåt enligt modell, som 
av hälsovårdsnämnden fastställes. 
 
Mom. 2. Kärlet skall vara så uppställt direkt på golvet att avståndet från dess 
överkant till sittbrädet utgör minst 2, högst 5 centimeter. Fast och flytande 
orenlighet skall uppsamlas i samma kärl. Urinskärm, förfärdigad av järn, 
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galvaniserad och bestruken med asfaltfernissa, enligt av hälsovårdsnämnden 
godkänd modell, skall anbringas så att urinen med säkerhet ledes ned i kärlet. 
 
En efter kärlet lämpad trästomme anordnas så att sits och framsida kunna slås 
upp för fullständig rengöring och ombyte av kärl, dock att bestämmelsen 
rörande trästommens framsida icke skall tillämpas beträffande nuvarande 
avträden, förrän senast 5 år efter denna stadgas ikraftträdande eller tidigare, om 
hälsovårdsnämnden så finner överstiga 34 cm, skall vara täckt med lock försett 
med gångjärn. 
 
Mom. 3. Avträdet skall vara så ordnat, att kärlet vid insättningen icke kan 
erhålla annan plats än den, som lär så avpassad, att orenligheten, då den 
avlåtes, icke kan spillas på utsidan av kärlet eller utanför. 
 
§ 3. 
Det åligger fastighetsägaren att på egen bekostnad anordna avträden på sätt i §§ 
1 och 2 föreskrives ävensom att framgent detsamma i gott tillstånd underhålla, 
dock att bestämmelsen i § 1 mom. 2 att golvet i avträde skall vara belagt med 
asfalt, betong eller annat lika tjänligt ämne icke skall tillämpas i fråga om före 
1 januari 1920 befintliga avträden, såvida icke hälsovårdsnämnden finner 
nödigt att därom i särskilt fall förordna. 
 
Likaledes åligger det fastighetsägaren att bekosta första uppsättningen av till 
avträdet hörande kärl; skolande dessa kärl inköpas från renhållningsverket, som 
tillhandahåller dem till självkostnadspris. 
 
Kärl till ombyte eller till ersättning av bristfälliga tillhandahåller 
renhållningsverket på stadens bekostnad.  
 
§ 4. 
Utan hinder av här ovan meddelade bestämmelser kan hälsovårdsnämnden 
medgiva anordnande av vattenklosetter. Ansökan härom skall ske skriftligen 
och åtföljas av fullständiga ritningar i två exemplar, av vilka det ena efter 
ansökningens beviljande återlämnas, försett med påskrift angående 
godkännande. 
 
Anordnande av vattenklosetter tillåtes endast i byggnad, vars vatten- och 
avloppsledningar stå i förbindelse med stadens rörnät, samt under förutsättning 
att vederbörligt medgivande erhållits, att vatten från stadens vattenledning får 
användas eller vatten på annat sätt erhålles, för ifrågavarande anläggning. Vid 
tillståndets meddelande äger hälsovårdsnämnden meddela de föreskrifter i 
övrigt, som hälsovårdsnämnden kan finna erforderliga. Tillståndet gäller endast 
tills vidare och kan av hälsovårdsnämnden återkassas, i vilket fall det åligger 
ägaren till fastigheten att ofördröjligen förse densamma med tillräckligt antal 
avträden. 
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Sopornas fördelning och uppsamling. 
§ 5. 
Soporna skola fördelas och uppsamlas i två skilda grupper, nämligen 
gödselsopor och skräpsopor. 
 
Mom. 1. Till gödselsopor hänföras: 
 
1) Matrester och köksavskräden, 
2) Den för gator, gårdar, bostäder och butiker upptagna orenligheten, aska, med 
undantag av sådan från värmeledningsanläggningar, avfall från trädgårdar och 
andra ämnen som äro lämpliga till gödsel. 
 
3) Stallspillning. 
 
Sopor enligt ovanstående uppsamlas i regel i ett och samma kärl, stallägare 
dock obetaget att efter anmälan till hälsovårdsnämnden uppsamla 
stallspillningen i gödselkista. I egendom, där stall finnes för mer än en häst, 
eller om så av annan anledning befinnes lämpligt, må efter 
hälsovårdsnämndens medgivande i varje särskilt fall för stallspillningens 
uppsamlande inrättas tät behållare av betong eller dylikt vars botten ligger 
högre än avgränsande marls yta; behållaren skall vara väl täckt. Den flytande 
orenligheten i stallet skall, där underjordisk avloppsledning icke finnes, 
uppsamlas med torvströ eller annat lika tjänligt ämne och förvaras tillsammans 
med den fasta orenligheten. 
 
Mom. 2. Till skräpsopor hänföras: 
 
1) Avfall som ej användes till gödsel, såsom förstörda husgeråd, förbrukade 
klädespersedlar, papper, blecksaker, glas eller porslin, aska från 
värmeledningsanläggningar m. m. dylikt. 
 
2) Fabriksavfall, det vill säga avfall från fabriker, hantverkerier och andra, 
handels- och industrisopor i allmänhet. 
 
Skräp enligt punkt 1 och fabriksavfall i mindre kvantiteter uppsamlas i en och 
samma behållare. Förekommer handels- och industrisopor i så stora kvantiteter, 
att de ej lämpligen kunna uppsamlas i de vanliga behållarna skola de 
uppsamlas i särskilda för ändamålet lämpade behållare. 
 
Mom. 3. Samtliga för uppsamling av sopor och skräp nödiga kärl och behållare 
skola vara i enlighet med av hälsovårdsnämnden fastställd modell samt 
bekostas och underhållas av fastighetsägaren. 
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Kärlen skola vara täta och lätt flyttbara samt försedda med handtag och lock, 
de skola icke få rymma mer än två hektoliter, de skola anbringas ovan jord på 
täta underlag av samma beskaffenhet som de i § 1 mom. 2 beskrivna golven 
samt under tak och om möjligt på öppen plats. 
 
Antalet sådans kärl inom kärl fastighet bestämmes av hälsovårdsnämnden. 
 
I kärlen få flytande ämnen icke utslås. 
 
§ 6. 
Mom. 1. Rengöring av gårdar med tillhörande smygar, portgångar m. m. skall 
verkställas av fastighetsägaren två gånger i veckan eller oftare om så erfordras 
för att hålla dom i snyggt och för sundheten tillfredsställande skick. 
 
Mom. 2. Kloakbrunnar å gårdar skola genom fastighetsägarens försorg rensas 
så ofta förhållandena det påkalla. 
 
Kloakbrunnar å gator och allmänna platser rensas genom stadens försorg då så 
erfordras. 
 
Bortforsling av avfall. 
§ 7. 
Mom. 1. Genom renhållningsverkets försorg bortforslas: 
 
1) latrin och urin, 
2) gödselsopor (beträffande stallspillning dock endast så framt vederbörande 
stallägare därom hos renhållningsverket särskild begäran), 
3) skräpsopor i mindre kvantiteter, 
 
Mom. 2. Fastighetsägaren åligger att på eget ansvar och på egen bekostnad 
bortskaffa större kvantiteter skräpsopor, särskilt sådana från handel och 
industri, vilka på sätt i § 5 mom. 2 stadgas, skola uppsamlas i särskilda 
behållare, det åligger även fastighetsägaren att på egen bekostnad och eget 
ansvar bortskaffa snö, is, avfall från byggnadsmaterialier, vid grävning 
uppsamlad jord, sten, grus och andra fyllnadsämnen, döda djur, slaskvatten och 
andra ämnen än de som anges i mom. 1. 
 
§ 8. 
Mom. 1. Den bortforsling, som jämlikt § 7, ombesörjes av renhållningsverket, 
sker efter budning. Skyldighet att buda har för våningsklosetter vederbörande 
lägenhetsinnehavare samt för övriga avträden, kärl och behållare, vederbörande 
fastighetsägare. 
 
Mom. 2. Budning skall ske i så god tid att kärlet hinnes avhämtas innan 
innehållet hotar rinna över. 
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Över verkställd budning och tiden då den ägt rum, meddelas på begäran 
skriftligt intyg. 
 
Har budning skett skall hämtning verkställas inom nästföljande söckendag. 
Under påsk, pingst. Midsommar- eller julaftnar, befrias renhållningsverket från 
skyldigheten till hämtning. 
 
Beträffande lokaler för mottagande av budning, tiden, då de hållas öppna för 
allmänheten, samt andra därmed sammanhängande anordningar, äger styrelsen 
för renhållningsverket meddela föreskrifter, vilka skola allmänheten kungöras 
på samma sätt som stadens övriga tillkännagivanden. 
 
§ 9. 
Mom. 1. Därest hälsovårdsnämnden till förekommande eller hämmande av 
smittosam sjukdom föreskriver, att bortforsling av latrin skall ske oftare än 
sagt, länder sådan föreskrift till efterrättelse. 
 
Mom. 2. Om tyfoidfeber, rödsot eller kolera utbryter inom någon fastighet, 
skall hälsovårdsnämnden ofördröjlighen förse fastigheten med för sådant fall 
avsedda tydiligt märkta latrinkärl, vilka skola användas till dess fastigheten av 
hälsovårdsnämnden förklarats fri från smitta. 
 
§ 10. 
Mom. 1. När renhållningsverkets personal inställer sig till fullgörande av 
renhållningen, skall personalen ofördröjligen lämnas tillträde till de delar av 
fastigheten, där arbetet skall utföras; och må personalen icke under arbetet 
hindras eller onödigtvis uppehållas. 
 
Mom. 2. Renhållningsarbetet skall utföras med omsorg och varsamhet samt på 
sådant sätt, att förorenande av platsen icke sker eller större olägenhet därvid 
uppkommer än som är oundgängligt. 
 
Mom. 3. Renhållningspersonalen skall mot allmänheten iakttaga ett hövligt 
uppförande och får icke mottaga drickspengar eller dylikt. 
 
§ 11. 
Latrin och urin samt orenlighet från vattenklosettbrunnar skall bortforslas i 
stålplåtkärl med hermetiskt slutna lock. Stallspillning från gödselkista eller 
gödselkammare samt fabriksavfall må bortforslas i öppna vagnar, väl täckta 
med presenningar. Annat här förut i stadgan nämnt avfall skall bortforslas i 
slutna och fullkomligt täta vagnar. 
 
§ 12. 
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Mom. 1. Befinnes genom försenad budning vid avhämtning uppsamlingskärl 
vara så fullt, att detsamma icke kan uttagas utan att innehållet rinner över, skall 
fastighetsägaren (lägenhetsinnehavaren) till renhållningsverket utgiva en 
hämrningsavgift av 2 kronor för varje sådant kärl. 
 
Mom. 2. Föreligger behov av bortforsling av latrin eller sådant avfall, som 
enligt denna stdga åligger renhållningsverket att bortföra, oftare än 2 gånger i 
månaden, eller hälsovårdsnämnden finner anledning, att för särskild gård, 
förordna om oftare bortforsling, skall för varje sådan extra hämtning erläggas 
en avgift till renhållningsverket av 50 öre för varje latrinkärl och 1 kr. för varje 
uppsamlingskärl av avfall. Avgiften för extra hämtning av kärl från 
våningsklosett erlägges av lägenhetsinnehavaren och för kärl från gårdsavträde 
och uppsamlingskärl för avfall av fastighetsägaren. 
 
Allmänna bestämmelser. 
§ 13. 
Denna stadga äger tillämpning på det område, som i hälsovårdshänseende 
betraktas såsom stad, hälsovårdsnämnden dock obetaget att på ansökan 
medgiva smärre undantag från stadgans föreskrifter, som kunna befinnas 
lämpliga och icke strida mot innehållet i hälsovårdsstadgan den 19 juni 1919. 
 
§ 14. 
För förseelse mot föreskrifterna i denna stadga vare, där icke enligt allmän lag 
straff är utsatt, påföljden böter från och med fem till och med etthundra kronor. 
 
§ 15. 
Denna stadga skall träda i kraft å tid, som bestäämes av stadsfullmäktige och 
minst en månad förut kungöres. 
 
Göteborg, i landskansliet den 6 april 1926. 
 
På länsstyrelsens vägnar: 
E. CENTERWALL. ERNST THORIN. 

 
1925-10-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 130 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse begärde vattenstyrelsen ett anslag å 2.400 kronor 
för rörledning; anordnande mellan Tröte- och Rotemyrarna, och att detta 
belopp måtte utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och 
inkomststat. 
 
Drätselkammaren, vars yttrande i ärendet vattenstyrelsen begärt hade beslutit 
att hos stadsfullmäktige tillstyrka anslagets beviljande, dock med den 
skillnaden att veloppet anvisas för upptagande i 1926 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 61.docNyhetsbrev 61 2024-12-24 © Per Stenros Sid 57 
 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och skulle medel 
för ändamålet utgå enligt drätselkammaren anvisning. 

 
1925-10-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 131 (avskrift KJ): 

Svenska Stadsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige 
ställd skrivelse meddelat, att medlemsavgiften till förbundet för år 1926 blir 
densamma som i år eller sex (6) kronor och 50 öre för varje fullt hundratal 
invånare, och skulle denna avgift för stadens räkning uppgå till ordföranden i 
stadsfullmäktige överlämnat nämnda skrivelsen av ifrågavarande förbund, och 
att beloppet för ändamålet upptages i 1926 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 

 
 
1925-11-03 Calla Curman skänker i samband med sin 75-årsdag nära 16 hektar (nästan 

160.000 kvadratmeter) på Stångehuvud till Kungliga Vetenskapsakademien, att 
vårdas som ett naturminnesmärke. Det bildas en stiftelse, Carl och Calla 
Curmans stiftelse, vilket skall trygga områdets framtida förvaltning. (LP 2000-
11-24) (Svenskt Biografiskt Lexikon, Band 09) 

 
1925-11-05 Protokoll N:o 5. 1925, hållet vid sammanträde med brandstyrelsen i Lysekil 

den 5 nov. 1925. 
Närvarande: Herrar Brännberg, Olsson, Löfberg och Westling, vid protokollet 
undertecknad. 
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§ 22. 
Styrelsen beslöt enhälligt avgiva följande budgetförslag för brandväsendet för 
år 1926: 
 
För täckande av brist i årets stat Kr. 1000:- 
Arvode till brandchefen 700:- 
Beklädnadsersättning till dito 100:- 800:- 
”                                   ”    ”  100:- 
Brandmäst. Lön och beklädnadsersättning  3.250:- 
Lön till 16 brandmän á 200:- 3.200:- 
”             4  ”  á 150:- 600:- 
2 förmansarvoden á 25:- 50:- 3.850:- 
Skorstensfejarens lön  800:- 
Brandsynearvoden  240:- 
Beklädnad och utrustning av brandmännen  400:- 
Extra tjänstgöring  400:- 
Körövningar samt tillsyn av brandbilen  350:- 
Försäkringspremier för brandbilen  544:- 
Benzin, smörjoljor, kol, ved m. m.   400:- 
Uppvärmning av brandstationerna  200:- 
Belysning  225:- 
Annonser, telefon, porto m. m.   300:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar  100:- 
Nyanskaffning och underhåll av brandtelegrafen & tel. 800:- 
Nyanskaffning av slang, strålrör och grenkoppling 1.325:- 
Oförutsedda utgifter  500:- 
  Kronor: 15.584:- 
 
§ 23. 
Brandchefen redogjorde för i § 20 omförmälda ”brandmännens 
ersättningsförmåner vid olycksfall”. Styrelsen fann ifrågavarande 
ersättningsbelopp skäliga och skulle desamma i fortsättningen utgå i 
oförändrad form. 
 
§ 24. 
Styrelsen uttalade önskvärdheten av att brandväsendet icke utom i trängande 
fall, ådrages kostnader för putsnings- och liknande arbeten. 
 
Som ovan 
Gust. A. Löfgren 
 
Justeras: 
E. W. Granberg, 
Otto Olsson, 
John Westling, 
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Emil Löfberg. 
 
1925-11-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 150 (avskrift KJ): 
 Val förelågo till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga 

eller eljest skulle besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 

Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen, och utföllo dessa i 
huvudsaklig överensstämmelse med valkommitténs förslag sålunda: 
 
Byggnadsnämnden för tiden 1926 till 1929: 
 
Ledamöter: herrar muraremästaren Klas Zetterström och kontraktsprosten Fritz 
Lüsch. 
Suppleant: handlanden herr S. P. Ekblad. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Ledamöter för åren 1926 och 1927: herrar disponenten Ludv. Andersson och 
vaktmästaren Jakob Pettersson. 
Suppleant för år 1926: stenhuggaren herr Andreas Åkesson Holmqvist. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Ledamöter: 
 
För tiden 1926 t. o. m. 1929: brandchefen herr Gustaf Aron Löfgren. 
För åren 1926 och 1927: handlanden herr Fritz G. Olsson. 
Suppleant för tiden 1926 t. o. m. 1929: handlanden herr Evald Andersson. 
 
Folkskolestyrelsen för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamöter: herrar järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, juveleraren Gordon 
Wickström och rektor Sigfrid Sandström. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1926: 
Ledamot: herr borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen år 1926: 
Herrar doktor Axel Nilsson, stadsingenjören Sven Henrik Lundgren och 
direktören Nisse Ericsson med suppleanterna herrar polisassistenten Fredr. 
Lundqvist och apotekaren Karl Aulin. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
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Ledamöter: herrar handlanden Patrik Johansson, hälsovårdstillsyningsmannen 
Aug. Ehnberrg och vaktmästaren Jakob Pettersson. 
Suppleanter: herrar stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, mekanikern Otto 
Olsson och stenhuggaren Gustaf Verner Karlsson. 
 
Taxeringsnämnden för år 1926: 
 
Ledamöter: herrar, 1) handlanden E. W. Olsson, 2) gjutaren Karl Källén, 3) 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, 4) handlanden Axel Johansson, 5) 
kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Suppleanter: herrar, 1) handlanden Evald Andersson, 2) järnsvarvaren Aug. F. 
Jakobsson, 3) kronolotsen E. R. Montheli, 4) stenhuggeriförmannen F. J. 
Elmqvist, 5) postassistenten Fredr. Lundqvist. 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de 
här ovan avgivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1926: 
 
Ledamöter: herrar stadsingenjören Sven Henrik Lundgren och byggmästaren 
Rob. G. Christenson. 
Suppleanter: herrar byggmästaren Adolf Wennerberg och snickaremästaren K. 
Knutsson. 
 
Brandstyrelsen för tiden 1926 t. o. m. 1928: 
 
Ledamot: fotografen herr John Westling. 
Suppleant: lokföraren herr Hj. Sörensen. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1926: 
 
Ledamot: musikdirektören herr Karl Sandström. 
Suppleant: järnsvarvaren herr Alfr. Andersson. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1926: 
 
Ledamot: stadsingenjören herr Sven Henrik Lundgren. 
Suppleant: civilingenjören herr O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils sparbank: 
 
För tiden 1926 t. o. m. 1929: herrar fabrikören Elis Luckey och kamreraren 
Hugo Hallgren. 
För tiden 1926 t. o. m. 1928: handlanden herr S. P. Ekblad. 
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Stadens ombud vid bolagsstämmor m m med Lysekils järnvägsaktiebolag 
under år 1926: 
 
Redaktören herr Axel Ljungberg med fabrikören herr Gust. Karlson som 
suppleant.  
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1926: 
 
Ledamot: filaren herr Svante J. Johansson. 
Suppleant: byggmästaren herr Rob. G, Christenson. 
 
God man att biträda vid skifte å statsjord för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Stenhuggaren herr Karl Karlsson. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne” för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamöter: herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och fabrikören Viktor 
Lundbom.  
Suppleanter: herrar disponenten Ludv. Andersson och segelsömmaren Robert 
Strandén. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus 
Aktiebolag under år 1926: 
 
Riksdagsmannen herr Carl Brännberg. 
 
Budgetberedningen för granskning av magistratens utgifts- och 
inkomstförslag för staden för år 1926: 
 
Ledamöter: herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, konsuln John Sterner, 
redaktören Axel Ljungberg, fabrikören Rich. Björsell och riksdagsmannen Carl 
Brännberg. 
Suppleanter: herrar disponenten Ludv. Andersson och handlanden E. W. 
Olsson. 
 
Kommunalombud vid årets mantalsskrivning: 
Herrar kyrkovaktmästaren B.C.A. Högberg, skatteexekutorn Rudolf Ljunggren 
och brandmästaren A. J. Nordmark samt till deras suppleant poliskonstapeln C. 
I. Alexandersson. 
 
REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV 
NEDANSTÅENDE RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1926: 
 
Drätselkammaren: 
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Revisorer: herrar sparbankskamreraren Ernst Larsson, sammankallande, ritaren 
Holger Hermansson och handlanden Erik G. Lindström. 
Suppleanter: herrar banktjänstemannen Josua Andersson, förste, och 
kontoristen Anders Christensson, andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar kontoristen Carl Wallin, sammankallande, handlanden A. Th. 
Jakobsson och lokföraren Hj. Sörensen. 
Suppleanter: herrar kontoristen Hakon Lundbom, förste, och disponenten 
James Öhrnberg andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar kassören Iwar Johansson, sammankallande, och disponenten 
James Öhrnberg. 
Suppleanter: herrar handlanden Erik G. Lindström, förste, och bankkamreraren 
Olof Johansson, andre suppleant. 
 
Barnavårdsnämnden: 
 
Revisor: stenhuggaren herr Gustav Engelbrektsson. 
Suppleant: kontoristen herr Ludv. Andersson, junior. 
 
Nykterhetsnämnden: 
 
Revisor: telegrafkommissarien herr G. E. Olsson. 
Suppleant: postvaktmästaren herr Ernst Appelgren. 
Detta val avser även år 1925. 
 
Lysekils föreläsningsförening: 
 
Revisor: folkskolläraren herr Gösta Hultgren. 
Suppleant: hälsovårdstillsyningsmannen herr Aug. Ehnberg. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och 
förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Suppleant: mekanikern herr Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse: 
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Revisorer: herrar stationsinspektoren J. F. Johansson, sammankallande, 
ingenjören Magnus Krok och handlanden Oscar Fredén. 
Suppleanter: herrar fotografen John Westling, förste, och kamreraren Henning 
Melin, andre suppleant. 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Revisorer: herrar handlanden Axel Hörnfelt, sammankallande, och 
stationsskrivaren T. R. Madison. 
Suppleanter: herrar banktjänstemannen Josua Andersson, förste, och 
kontoristen Evald Luckey, andre suppleant. 
 
Kommunala mellanskolans styrelse: 
 
Revisorer: herrar bokföraren Jakob Fredrik Carlsson, sammankallande, och 
fabrikören Viktor Lindbom. 
Suppleanter: herrar bokhållaren Hugo Hansson, förste, och maskinisten John E. 
Sterner, andre suppleant. 
 
Lysekils tekniska aftonskola: 
 
Revisor: musikdirektören herr Karl Sandström. 
Suppleant: lotsförmannen herr John Linding. 
 
Lysekils skyttegille: 
 
Revisor: fabrikören herr Viktor Lindbom. 
Suppleant: banktjänstemannen herr Josua Andersson. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 

 (Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 150/KJ) 
 
1925-11-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 152 (avskrift KJ): 

Med anledning av från husägare vid Bansviksgatan framställd begäran anhöll 
drätselkammaren genom föreliggande skrivelse om ett anslag å 450 kronor för 
förbättring av sagda gatas norra del, och att beloppet ifråga måtte upptagas i 
1926 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Herr vice ordföranden understödd av herr Ekblad, yrkade bifall på 
framställningen.  
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla det detta yrkande och att anvisa 
medel för ändamålet enligt drätselkammarens förslag. (Lysekils Stadsfullmäktige 
1925, § 152/KJ) 
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1925-11-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 155 (avskrift KJ): 
Från fattigvårdsstyrelsen förelåg skrivelse enligt styrelsens beslut av den 29 
sistlidne september rörande tomt till nytt försörjningshem m. m.  
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat skrivelsen, 
hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes beslutit hos 
stadsfullmäktige förorda såsom lämplig för ifrågavarande ändamål tomten norr 
om länsepidemisjukhuset på Slätten, och hade kammaren uppdragit åt 
stadsingenjör Lundgren att till stadsingenjör Lilienberg göra hemställan om att 
stadsplaneförslaget för Slätten ändrades så, att tomten i fråga kan få användas 
för att därå uppföra sådant försörjningshem. 
 
Herr vice ordföranden meddelade, att drätselkammaren funnit det tråkigt, att 
man ej kunnar få utrymme för tillbyggande av fattigvårdens nuvarande 
sjukhem, och att man således ej haft annan utväg än att härvidlag anvisa en av 
de staden tillhöriga tomerna på Slätten. 
 
Talaren ansåg emellertid, att frågans lösning ej vore så brådskande och föreslog 
med anledning härav återremiss till drätselkammaren för att låta 
stadsingenjören ytterligare undersöka möjligheten av att finna utrymme för 
tillbyggnad av nämnda sjukhem. 
 
Herr Brännberg fann det visserligen förmånligt, om man i detta fall kunde få 
bygga inom staden men fruktade dock, att man bleve tvungen taga 
ovannämnda tomt på Slätten i anspråk för ändamålet. Hade dock intet emot 
frågans ytterligare utredning. 
 
Herr Ehnberg upplyste om, att fattigvårdsstyrelsen föredragit att låta tillbygga 
sjukhemmet, men att stadsingenjören avstyrkt detta på grund av det trånga 
utrymmet. Framhöll dels att tomten på Slätten hade den fördelen, att man där 
kunde lätt planera och göra det trevligt för de fattiga, dels att det ej funnes 
någon förhoppning att få uppskov med frågans lösning, då 
fattigvårdskonsulenten Strid framhållit omöjligheten härav. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige återremittera ärendet till 
drätselkammaren för verkställande av sådan utredning, som herr vice 
ordföranden föreslagit. 

 
1925-11-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 156 (avskrift KJ): 

Fattigvårdsstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för fattigvården under 
år 1926 förelåg till behandling, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 
31.200, varav skulle på bevillning uttaxeras kronor 27.100. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat förslaget till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 
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dennes enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka förslagets 
antagande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget. 

 
1925-11-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 161 (avskrift KJ): 

Genom skrivelse meddelades, att Länsstyrelsen fastställt den av 
stadsfullmäktige genom beslut av 10 december 1924 och 18 juni 1925 antaga 
brandordningen för staden.  
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 168 (avskrift KJ): 

Från valkommittén förelåg förslag till val av ledamöter och suppleanter i 
polisnämnden för tiden t. o. m. 1929. 
 
I stället för den av valkommittén föreslagna ledamoten järnsvarvaren herr 
Sixten Arsenius, som undanbett sig dylikt uppdrag, föreslog herr Brännberg 
mekanikern herr Otto Olsson. 
 
Med iakttagande av denna ändring utföll valet i överensstämmelse med 
valkommitténs förslag sålunda: 
 
Ledamöter, herrar 1) Fabrikören Richard Björsell. 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Byggmästaren Robert G. Christensson. 4) Brandchefen Gustaf Aron Löfgren. 
5) Mekanikern Otto Olsson. 
 
Suppleanter, herrar: 1) Apotekaren Karl Aulin. 2) Lokföraren Hj. Svensson. 3) 
Postmästaren Gösta Boeman. 4) Fabrikören Viktor Lindbom. 5) Stenhuggaren 
Gustav Verner Karlsson. 
 
Till sammankallande i nämnden utsågs herr Christenson. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 170 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse uttalade Herr Landshövdingen Oscar von Sydow 
sitt tack till staden för det vänliga mottagandet han beretts vid sitt besök i 
Lysekil den 21 nästlidne november. 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 173 (avskrift KJ): 

För granskning förelåg utgiftsförslag för stadens vatten- och avloppsledningar 
under år 1926, vilket förslag slutade å ett belopp av 24.025 kronor. 
Stadsfullmäktige enhälligt att godkänna förslaget i fråga. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 174 (avskrift KJ): 
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Genom föredragen skrivelse föreslog drätselkammaren, att stadsfullmäktige 
måtte bevilja ett belopp 1.000 kronor att såsom ersättning utgå till Lysekils 
Nya Badhus Aktiebolag för varmbadhusets öppethållande under vintern 1925 
och 1926, samt att dessa belopp måtte anvisas för upptagande i 1926 års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Herr Otto Olsson fann det begärda beloppet för högt uttaget men hade intet 
särskilt yrkande. 
 
Herr Westling ansåg dock ifrågavarande belopp för högt, synnerligen om man 
tar hänsyn till, att staden förr erlade dylika ersättningsbelopp med 600 kronor 
per vintersäsong, och då vore bränsleprisen flera gånger högre än nu. Ville 
dock ej framställa något yrkande i saken. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att man icke nu kunde göra dylika 
jämförelser, då Badhusbolaget numera måste ha så mycket betalt för detta 
öppethållande, att förlust ej uppstår, och då det ej längre finnes enskilda 
personer, som vilja satsa medel för vinterbadets öppethållande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, 
att bevilja sagda avslag att utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 175 (avskrift KJ): 

Byggnadsnämnden hade till stadsfullmäktige inkommit med nedanstående 
skrivelser angående stadsplaneändring och byggnadsbestämmelser för 
kvarteren ”Kvarnen”, ”Vadet” och ”Järnvägen” i Lysekils stad. 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde 
den 10 augusti 1925. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, byggmästare Robert 
Christenson, vice ordförande, distriktslantmätare Frey Hoffner, handlanden 
Axel Johansson, kamrer Hugo Hallgren, stadsingenjör Sven Henrik Lundgren, 
sekreterare. 
 
§ 60. Till granskning förelåg ett av stadsingenjören Sven Henrik Lundgren 
upprättat förslag till ändring av stadsplanen beträffande kvarteret Järnvägen 
samt delar av kvarteren Kvarnen och Vadet. 
 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 8 februari beslöts på framställning av 
drätselkammaren att anmoda byggnadsnämnden att upprätta förslag till ändring 
av stadsplanen för vinnande av behövlig rätning av Landsvägsgatan. I 
drätselkammaren hade även uttalats önskvärdheten av att söka sådan ändring i 
läget av Södra Kvarngatans östligaste del, att kostnaden för denna gatas 
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utläggning kunde minskas och lämpligare anslutning vinnas mellan bestående 
byggnader markens indelande i tomter. 
 
Sedermera hade av stadsingenjören utarbetats ett skissförslag, som i sig 
innefattade såväl stadsfullmäktiges ovannämnda beslut som ock ett förslag till 
ändring av Södra Kvarngatans riktning, vilket förslag av drätselkammaren 
godkänts. Föreliggande stadsplaneförslag, som utgör en renritning av tidigare 
godkända förslag, innefattas i följande särskilda handlingar: 
 
A) Karta över ändringsförslaget i fråga. 
B) Beskrivning över ändringsförslaget. 
C) Byggnadsbestämmelser för de av ändringen berörda områdena, vilka 
bestämmelser äro desamma som nu gälla för respektive byggnadssätt inom 
övriga stadsplanen. 
 
Sedan nämnda handlingar föredragits, granskades och godkänts beslöt 
byggnadsnämnden i överensstämmelse med föreskrifterna i lagen om 
fastighetsbildning i stad av den 12 maj 1917 under en månad hålla förslaget för 
allmänheten tillgängligt för påseende samt att för sådant ändamål utfärda en så 
lydande 
 
KUNGÖRELSE. 
 
Jämlikt föreskrifterna i § 2 av lagen om fastighetsbildning i stad och Kungliga 
kungörelsen av den 31 augusti 1907 angående bestämmelser ifråga om 
behandling av förslag till stadsplan och tomtindelning får byggnadsnämnden 
härigenom tillkännagiva, att förslag till ändring av stadsplanen beträffande 
kvarteret Järnvägen och delar av kvarteren Kvarnen och Vadet här i staden 
finnes uppgjort och hållas för den skull å stadsfullmäktigekontoret varje 
söckendag mellan 1-2 middagen från och med den 19 september till och med 
den 19 oktober följande handlingar för allmänheten tillgängliga: 
 
A) Karta över ändringsförslaget ifråga. 
B) Beskrivning över ändringsförslaget. 
C) Byggnadsbestämmelser för områdena ifråga, samy byggnadsnämndens 
protokoll av denna dag, innefattande nämndens beslut i ärendet. 
 
Anmärkningar, vartill någon tror sig äga fog, skola skriftligen före utgången av 
ovannämnda till nämnden ingivas. 
 
Lysekil den 10 augusti 1925. 
 
BYGGNADSNÄMNDEN. 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 61.docNyhetsbrev 61 2024-12-24 © Per Stenros Sid 68 
 

Härjämte beslöts att kallelse skulle på sätt och inom tid, som i ovannämnda 
Kungl. Kungörelse föreskrives avsändes till vederbörande jordägare, samt att 
nämnden efter kungörelsetidens utgång skulle överlämna handlingarna jämte 
till äventyrs inkomna anmärkningar mot förslaget och nämndens utlåtande 
häröver till stadsfullmäktige med hemställan om antagande av de föreslagna 
ändringarna. 
 
Som ovan 
SVEN HENRIK LUNDGREN. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygas 
  SVEN HENRIK LUNDGREN. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde 
den 27 november 1925. 
 
Närvarande: Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. handlande Axel Johansson, 
kamrer Hugo Hallgren samt stadsingenjör Sven Henrik Lundgren, sekr. 
 
§ 97. Med anledning av byggnadsnämndens beslut den 10 augusti 1925 och 
den i ortstidningarna Lysekilsposten och Kuriren införda kungörelsen angående 
det av nämnden upprättade förslaget till ändring av stadsplanen beträffande 
delar av kvarteret Kvarnen och Vadet samt kvarteret Järnvägen hade vid 
klagotidens utgång den 19 oktober till nämnden inkommit från handlanden 
Karl Johansson en så lydande skrivelse: 
 
”Till Byggnadsnämnden i Lysekil. 
 
Med det förslag som uppgjorts till ändring av stadsplanen, beträffande mina 
ägande tomter vid järnvägen och Vadet, kan jag på inga villkor tillmötesgå 
med någon användning eller upplåtelse å mina tomter till förgårdar som denna 
ändring av stadsplanen utvisar, ty därav komma mina byggnader att lida av allt 
fler stor inskränkning på utvändigt utrymme, vadan jag till alla delar bestrider 
någon ändring eller avsöndring göres, eller skyldighet att hålla förgårdar å 
dessa mina ägande tomter ifråga. 
 
Lysekil den 14 oktober 1925. 
CARL JOHANSSON.” 
 
Dessutom förelåg utdrag av drätselkammarens i Lysekil protokoll för den 17 
oktober, varigenom drätselkammaren enhälligt sig intet hava att emot förslaget 
erinra. 
 
Sedan nämnden först beslutit lämna ovannämnda Carl Johanssons skrivelse 
utan avseende beslöts vidare överlämna handlingarna i ärendet till 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 61.docNyhetsbrev 61 2024-12-24 © Per Stenros Sid 69 
 

stadsfullmäktige för godkännande och sökande av fastställelse å det uppgjorda 
förslaget. 
 
Som ovan 
SVEN HENRIK LUNDGREN. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar: 
  SVEN HENRIK LUNFGREN- 
 
Härjämte förelågo följande handlingar: 
 
1) Karta över förslaget till ifrågavarande stadsplaneändring. 
2) Beskrivning till förenämnda ändringsförslag. 
3) Byggnadsbestämmelser avsedda fastställas i samband med fastställande av 
förslaget till ändring av stadsplanen i ovannämnda kvarter. 
4) Handlanden Carl Johansson i ärendet ingivna skrivelse av den 14 oktober 
1925. 
5) Utdrag av drätselkammarens protokoll för den 17 oktober 1925, § 140. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla byggnadsnämndens ovannämnda 
framställning om att hos Konungen söka fastställelse dels å förslaget till 
ifrågavarande ändring av stadsplanen, dels å de med detsamma förbundna 
byggnadsbestämmelserna. (Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 175/KJ) 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 183 (avskrift KJ): 

Från drätselkammaren förelåg framställning om, att stadsfullmäktige måtte hos 
Kungliga Järnvägsstyrelsen göra hemställan om anordnande av direkt 
sovvagnsförbindelse mellan Stockholm och Lysekil under sommarsäsongen år 
1926. 
 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att göra dylik hemställan genom 
översändande till Kungliga Järnvägsstyrelsen av utdrag av detta protokoll. 
(Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 183/KJ) 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 185 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få 
till fabrikören herr Patrik Öhnberg för ett pris av nio (9) kronor och 25 öre per 
kvadratmeter försälja tomten n:o 2 inom kvarteret ”Valen”, vilken tomt enligt 
skrivelsen bifogad kartskiss innehåller en areal av cirka 380 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 186 (avskrift KJ): 
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Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få till förmannen 
herr Karl O. Olsson försälja tomten till huset n:o 22 vid Bansviksgatan för ett 
pris av fyra (4) kronor och 25 öre per kvadratmeter, och innehåller denna tomt 
enligt skrivelsen bilagd kartskiss en areal av cirka 245 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen. 

 [Anm PS: Dagens adress är Bansviksgatan 33.] 
 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 190 (avskrift KJ): 

Från elektricitetsverkets styrelse förelåg skrivelse, vilken innehöll meddelande 
om uppgjort förslag till omläggning av distributionsanläggningen på Slätten. 
 
Förslaget innehöll en omläggning av nuvarande distribution med likström till 
distribution med trefasig växelström om 50 sekundperioder och cirka 190 volts 
huvudspänning respektive cirka 110 volts fasspänning för belysning. 
 
Anläggningen omfattar diverse kompletteringar i elektricitetsverkets 
huvudtransformatorstation, en därifrån utgående 8.000 volts 
högspänningsledning, tvenne kompletta nedtransformatorstationer samt 
ombyggnad av lågspänningsnätet. 
 
Hela anläggningen hade beräknats till cirka 25.000 kronor, varav för 
transformatorhus och lågspänningsnätets omläggning cirka 12.000 kronor. 
 
Kostnaden för övriga delar av omläggningen skulle alltså uppgå till cirka 
13.000 kronor, och hade de båda lägsta anbuden å densammas utförande 
ingivits av Allmänna Svenska Elektriska Aktiebolaget och Elektriska 
Aktiebolaget A. E. G. med respektive 13.800 och 12.800 kronor, och hade 
elektricitetsverkets styrelse beslutit att hod stadsfullmäktige förorda sistnämnda 
anbuds antagande. 
 
***  
S. F. protokoll N:o 10 1925. Bilaga § 188. 
 
TAXOR 
för förbrukning av elektrisk energi från 
Lysekils Stads Elektricitetsverk. 
 
 Fastställda av stadsfullmäktige den 18 december 1925. 
 
Uddevalla. Bohusläningens boktryckeri 1926. 

 
Taxa I. 
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Belysningstariff. 
Energiförbrukningen enl. mätare betalas med 40 öre per kWh. 
 
Taxa II. 
Karftariff. 
Energiförbrukningen enl. mätare betalas med 30 öre per KWh. 
 
Taxa III. 
Kombinerad tariff för belysning och hushållsbruk. 
I lägenheter uteslutande använda såsom bostäder kan energin betalas dels med 
en grundavgift, vilken under alla förhållanden måste erläggas dels en 
förbrukningsavgift. Grundavgiftens storlek bestämmes efter antalet uppeldbara 
rum i lägenheten. Vid bestämmandet av antalet rum medräknas icke 
jungfrukammare, kök och tambur. Lägenheter med mer än sju rum räknas 
innehålla sju. Grundavgiften debiteras med ¼-del varje kvartal samtidigt med 
förbrukningsavgiften. Det förutsättes, att abonnent, som använder sig av denna 
taxa, under vintermånaderna så mycket som möjligt undviker användning av 
hushållsapparater under tiden för solnedgången till kl. 7 e. m., men att 
abonnent eljest använder sig av elektrisk energi även för andra än 
belysningsändamål. 
 
a) Grundavgift: 
en 1-rumslägenhet per år kr. 14:- 
”   2-            ”             20:- 
”   3-                      ”             30:- 
”   4-                      ”             40:- 
”   5-                      ”             50:- 
”   6-                      ”             60:- 
”   7-                      ”             70:- 
 
b) Förbrukningsavgift: 
För energi uttagen under 1. & 4. kvartalen 15 öre per kWh 
” ”                    2. & 3,  ”            10 ” 
 
Taxa IV. 
Tariff för kokning etc. med separat mätare. 
Den elektriska energin kan levereras för kokning etc. dock ej för industriellt 
ändamål, uppmätt med separat mätare, och betalas härför en förbrukningsavgift 
för energi uttagen under 
 
1. & 4. Kvartalen 15 öre per kWh. 
2. & 3. ”               10 ” 
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Det förutsättes, att abonnent, som använder sig av denna taxa, under 
vintermånaderna så mycket som möjligt undviker användning av 
hushållsapparater under tiden från solnedgången till kl. 7 e. m.  
 
Taxa V. 
Tariff för kokning etc. med separat mätare och spärrur. 
Under viss av Elektricitetsverket bestämd tid, kan elektrisk energi erhållas för 
kokning och övrig hushållsförbrukning till ett pris av 8 öre per kWh. Spärrtiden 
regleras medelst automatisk strömbrytare. Konsumtionsspänning 220 volt. Nya 
abonnenter å denna taxa anslutas endast i den mån överskottskraft finnes 
tillgänglig och övriga förhållanden så medgiva. 
 
Taxa VI. 
Ackordstariff för belysning. 
Vid årsackord, utan uppmätning av energiförbrukningen med med strömbrytare 
för kontroll av belastningen, betalas 40 öre per abonnerad watt och år. minsta 
belopp varom avtal kan träffas är 30 watt och största avtalsbelopp 200 watt. 
Abonnent, som uttager ström efter mätare, är icke berättigad samtidigt uttaga 
ström efter årsackord. 
 
Rabatt medgives vid abonnemang å taxorna I eller II vid en årsförbrukning av: 
 
200 kr. 2 % 
300 ”    3 % o. s. v. upp till 
1000 ”  10 % utgörande högsta rabatt. 
 
I enlighet med § 20 i Reglementet för Styrelsen över Elektricitetsverket, äger 
Styrelsen rättighet att i vissa fall medgiva undantag från ovanstående taxor. 
 
Mätare- & Strömbegränsarehyror. 
Ampéretimmemätare Årlig hyra 
2-10 amp.  Kr. 3:50 
 
Kilowatttimmemätare 
2 x 5 amp.  Kr. 8:- 
2 x 10 ”  ”    8:- 
2 x 15 ”  ”    8:- 
2 x 20 ”  ”    12:- 
2 x 30 ”  ”    12:- 
2 x 50 ”  ”    16:- 
 
Strömbegränsare ”    1:20 
Hyra för specialmätare samt kontrollapparater utgår i regel med 20 % å 
inköpspriset. 
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Abonnent å ljus eller kraft efter mätare, för vilken erlägges hyra enl. ovan och 
som dessutom abonnerar å energi efter taxa IV eller V, erhåller mätare för 
sistnämnda abonnemang mot halv mätarehyra. 
 
Mätarehyran debiteras samtidigt med energiförbrukningen för 3. Kvartalet. 
 
***  
Inom nämnda styrelse hade dock herr Ljungberg uttalat sig till förmån för 
antagande av det förstnämnda anbudet, och motiverat detta med, att då 
skillnaden ej vore större, än fallet är, så borde arbetet överlämnas till den 
svenska firman, som i allmänhet visat sig prestera ett kvalitativt bättre arbete 
än den ifrågavarande tyska, 
 
Följande talare yttrade sig i den nu uppkomna diskussionen: 
 
Herr Otto Olsson delade den av herr Ljungberg hysta uppfattningen i saken och 
framhöll, att styrelsen noga bör tillse, att A. E. G. ordentligt utför ifrågavarande 
arbete, om dess anbud skulle bliva antaget. 
 
Herr Ljungberg talade till förmån för sin i elektricitetsverkets styrelse hävdade 
ståndpunkt med hänsyn till entreprenadanbuden. 
 
Herr Brännberg ansåg dock, att man borde antaga den svenska firmans anbud.  
 
Herr ordföranden förordade majoritetsförslaget med hänsyn till dessa anbud 
och framhöll, att man ej får driva sin patriotism så långt, att därigenom ett 
samhälle åsamkas onödiga utgifter. 
 
Herr Otto Olsson sade sig på intet vis vilja klandra elektricitetsverkets styrelse 
genom sitt uttalande rörande den av styrelsen förordade firman. 
 
Herr ordföranden påpekade, att det kunde uppfattas som ett misstroendevotum 
mot elektricitetsverkets styrelse, om stadsfullmäktige nu beslöto antaga det 
högre av de båda anbuden, helst som vederbörande styrelse underrättat A. E. 
G:s representant, att den för sin del tillstyrkt antagandet av dess anbud såsom 
varande lägst. 
 
Herr Ljungberg ville dock anse, att frågan fortfarande vore öppen för besluts 
fattande i den ena eller andra riktningen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, 
att godkänna det föreliggande förslaget såväl med hänsyn till omläggningens 
omfattning och dess kostnader som ock rörande antagandet av entreprenör för 
arbetena i fråga. 
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1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 191 (avskrift KJ): 

Elektricitetsverkets styrelse meddelade genom föreliggande skrivelse, att 
överenskommelse med Slättens municipalsamhälle träffats, och att tvenne 
energileveranskontrakt upprättats i huvudsaklig överensstämmelse med 
stadsfullmäktiges beslut den 28 maj 1925, vilka kontrakt i avskrift vore 
skrivelsen bifogade. 
Skrivelsen jämte nämnde avskrifter lades till handlingarna. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 193 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse anhöll hamnstyrelsen om bemyndigande att för 
år 1926 få förnya hamnens kreditivlån med kronor tjugofem (25.000) i 
Aktiebolaget Göteborgs Handelsbank, vilken framställning stadsfullmäktige 
enhälligt biföllo. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 194 (avskrift KJ): 

Med anledning av remiss till fattigvårdsstyrelsen från Svenska Stadsförbundet 
av Svenska landskommunernas hemställan om uppskov på fen år med 
fattigvårdslagens föreskrift om uppförande inom viss tid av 
försörjningsanstalter hade fattigvårdsstyrelsen enligt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 15 dennes beslutit hos stadsfullmäktige hemställets, att 
stadsfullmäktige behagat besluta att för Lysekils vidkommande biträda denna 
landskommunernas förbunds hemställan om sådant uppskov och detta av 
väsentligen följande skäl: 
 
1) Stadens fattigvårdsväsende är numera, om härifrån undantages anstalter för 
vård av sinnessjuka och tuberkulösa personer, tillfredsställande ordnat såväl i 
anseende till sjuka och sjukliga gamla som de övriga fattiga. 
 
2) Den hotande arbetslösheten gör undvikandet just nu av stora utgifter med 
åtföljande skuldsättning och lån, som ett sådant anstaltsbyggande skulle 
medföra, synnerligen önskvärt. 
 
3) Genom ett uppskov på fem år beredes ytterligare tid ett se och pröva, 
huruvida folkpensioneringen kan komma att verka därpå, att sådan anstalt kan 
inrättas i väsentligt mindre skala än den för närvarande allmänneligen brukar 
beräknas. 
 
4) Den ännu icke avgjorda införlivningen av vissa områden av Lyse socken, 
eventuellt hela, varom utredning för närvarande pågår i länsstyrelsen, gör 
frågan om både vart denna anstalt skulle förläggas, och huru den bör beräknas 
för att fylla behovet en avsevärd tid framåt, synnerligen vansklig och oklar. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att till alla delar instämma i 
fattigvårdsstyrelsens förenämnda yttrande samt att omedelbart härefter insända 
utdrag av denna paragraf till Svenska Stadsförbundet. 
 
Härjämte hade fattigvårdsstyrelsen i sin ovannämnda skrivelse hemställt om, 
att stadsfullmäktige ville reservera den ifrågasatta tomten å Slätten för 
ifrågavarande ändamål och anhöll att snarast möjligt återkomma med ärendet 
om uppförande av byggnad för sinnessjuka och tuberkulösa fattiga inom 
samhället, vilket ärende icke utan men och högst väsentliga merkostnader kan 
uppskjutas längre. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, att denna del av ärendet skulle tills vidare 
bero i avvaktan på det från drätselkammaren begärda yttrandet med hänsyn till 
tomten vid gamla epidemisjukhuset. 

 
1925-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige 1925, § 195 (avskrift KJ): 

När föredragningslistan var genomgången tog herr ordföranden till orda och 
yttrade därvid följande: 
 
”Att vi alla för var dag som går bliva äldre, är en ovedersäglig sanning, men 
därav följer ej med säkerhet, att vi också bliva visare. 
 
Dock får vi hoppas, att den ena dagen lär den andra, och ingen går oss spårlöst 
förbi. 
 
Att stadsfullmäktige vid sitt fullgörande kräver omtanke och klokhet och 
således är ett ansvarsfullt uppdrag framstår aldrig i klarare belysning än vid 
frågan om budgetens fastställande. 
 
Den som nyss klubbfästs visar nogsamt, hur omsorgsfull och försiktigt varje 
utgift under årets lopp bör prövas, så att uttaxeringen icke sedan skall komma 
genom en smärtsam överraskning. 
 
Jag är övertygad om, att en sådan omsorgsfull prövning i vart fall här har ägt 
rum och uttalar mitt tack till alla stadsfullmäktige, särdeles till dem, som burit 
en tyngre börda genom att sitta i beredningar och nämnder, allra främst till 
drätselkammarens ledamöter. 
 
Till sist ber jag få önska Eder alla samt och synnerligen, magistratens 
representant och sekreteraren inbegripa, en god jul och ett gott nytt år.” 
 
I egenskap av stadsfullfullmäktiges med hänsyn till tjänsteåren äldste ledamot, 
och då herr vice ordföranden var frånvarande, framförde herr Luckey härefter 
på stadsfullmäktige vägnar ett hjärtligt tack till herr ordföranden för allt det 
arbete han nedlagt i samhällets tjänst samt för den reda och ordning, som städse 
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präglat hans ledning av stadsfullmäktige och dess förhandlingar, samt bad få 
tillönska herr ordföranden en god jul och ett gott nytt år. 

 
1925-12-31 Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, Register (avskrift/KJ): 

Anslag: 
Bansviksgatans förbättring 152. 

 Fotbollsföreningen 180. 
 Föreläsningsföreningen 179. 
 Gatuarbeten m. m. enligt särskild plan 172. 
 Lysekils Nya Badhus Aktiebolag, vinterbadet, 174, aktieteckn. 37, 50. 
 ”Maria Murrays minne” 94. 
 Markbyte med Olivia Christensson 151. 
 Nykterhetsnämnden, tilläggsanslag, 120. 
 Renhållningsverket 16. 
 Rörledning mellan myrarna 130. 
 Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 131, prenumeration, 132. 
 Skyttegillet 177. 
 Stadsparkens vattenklosett 56. 
 Tekniska aftonskolan 140, 178. 
 Vinterbadet 174. 
Avsägelser: Kommunala uppdrag, C. W. Granberg. 148. 
 Stadsfullmäktige m. m. C. G. Tinggren, 139. 
Aktieteckning i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag 37, 50. 
Allmänna arbeten enligt särskild plan 172. 
Arrenden, förslag till nya, 33, 49. 
Avslutningstal 195. 
Bad under vintern, 50, anslag till, 174. 
Badrum m. m. avgifter för, 55, 81, 109, 126. 
Badrestauranten, utsträckt utskänkningstid, 95. 
Badhusaktiebolaget, aktieteckning, 37, 50. 
Barnmorsketaxa, förslag till yttrande över ny, 118. 
Bansviksgatan, förbättring av, 152. 
Barnavårdsnämnden: ledamöter och suppleanter 78, ordförande 99, 
förvaltnings- och revisionsberättelser, 137, utgifts- och inkomststat, 157. 
Besvär över stadsplaneändring 175. 
Brandordningen, nya, ändringar i, 105, fastställelse av 161. 
Brandstyrelsen; ordförande och vice ordförande 14, ändringar i brandordningen 
105, fastställelse av brandordning 161. 
Brandväsendet: utgiftsstat 160, brandchef och vice brandchef 14. 
Brännvinsförsäljning, Systembolaget, koncession, 59, 163. 
Byggnadsnämndens ordförande och vice ordförande 47. 
Donation, L. Pihls försäljning av fastighet m. m. 51, Engbergs; skrivelse 
rörelse disposition av ränta 169, stipendienämnd 169. 
Drätselkammaren: förvaltnings- och revisionsberättelser 116, ordförande och 
vice ordförande 10, suppleanter 167. 
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Elektricitetsverket: ordförande och vice ordförande 21, personalens semester 
72, 80, styrelse- och revisionsberättelser 37, nya energitaxor 188, omläggning 
av distributionsnätet å Slätten 190. 
Engbergs G. A. donation, disposition av räntan 169, stipendienämnd 169. 
Energileverans till Slätten, kontrakt om, 191. 
Energitaxor, nya, 188. 
Explosiva varor, handel med, 93. 
Fattigvården: revisionsberättelse 104, utgifts- och inkomststat 156, nytt 
försörjningshem 155, 194. 
Folkskolan: revisionsberättelse 137, utgifts- och inkomststat 158. 
Folkskolestyrelsen, ordförande och vice ordförande 12. 
Fotbollsföreningen, anslag, 180. 
Fridlysning av Tröte- och Rotemyrarna 28. 
Fyrars anbringande å Tova och Bonden 40, 90. 
Förbud mot radioantenns uppsättande i vissa fall, 189. 
Föreläsningsföreningen: års- och revisionsberättelser, 60, anslag 179. 
Förteckning över oavgjorda ärenden, 43. 
Försäljning av fastighet m. m. tillhörande L. Pihls donation, 51. 
Gator: profiländring av Trädgårdsgatan 36, förbättring av Bansviksgatan, 152. 
Hamnen: styrelse: och revisionsberättelser, 103, stads- och hamningenjörens 
taxa och instruktion, 29, 68, ändringar i, 176, förslag till ny hamntaxa 58, 67, 
genombrott mellan bassängerna 171, utgifts- och inkomststat, 192, kreditiv, 
193. 
Hamnstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 13. 
Hamntaxa, förslag till ny, 58, 67. 
Handels- och Sjöfartsnämnden: ordförande och vice ordförande, 15, 
nedsättning av biljettpriser, 39, anbringande av fyrar, 40, 90, årliga mått- och 
viktjusteringar, 41, 91. 
Hälsovårdsnämnden, ordförande och vice ordförande, 22. 
Kloakledning, flyttning av, 171. 
Kommunala Mellanskolan: redogörelse och revisionsberättelse, 138, utgifts- 
och inkomststat, 159, ordförande och vice ordförande, 23. 
Kommunala beskattningen, yttrande över, 42. 
Kontrakt med Slättens municipalsamhälle angående energileverans, 191. 
Kreditivlån, hamnens, 193. 
”Kvarnen”, kvarteret, stadsplaneändring för, 175. 
Köps fullföljande, 57. 
Inseglingsfyrar till Lysekil, 40. 
Interpellation om uppskjutet sammanträde, 143. 
Justering, årlig av mått och vikter, 41, 91. 
”Järnvägen”, kvarteret, stadsplaneändring för, 175. 
Landstatsakkunniges löneregleringsförslag för landsfiskaler m. fl., 119. 
Landstingsmannaavtal, ny valkretsindelning, 117. 
Landshövdingemiddagen, 149, landshövdingens tack, 170. 
Lokaltelefoner till polismännen, 102, 110. 
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Lysekils Nya Badhus Aktiebolags aktieteckning i, 37, 50. 
Lysekils Järnvägsaktiebolag, instruktioner för ombudet, 79. 
Löneökning åt poliserna, 182. 
Markbyte med Olivia Christensson, 151. 
Matvarustadga för staden, 25, 128. 
Målning av fastighet tillhörande ”Maria Murrays minne”, 94. 
Nedsättning av biljettpriset Håbygård – Lysekil, 39. 
Nykterhetsnämnden: redogörelse, 63, tilläggsanslag, 120, utgiftsförslag 133. 
Oavgjorda ärenden, förteckning över, 43. 
Parkstyrelsen: revisionsberättelse, 61, entreprenadanbuds infordrande å 
skötseln av stadsparken, 92, utgiftsstat, 160. 
Petrelius understödsfond, revisionsberättelse, 137. 
Pilsnerdricka, rättigheters överlåtelse på bolag, 38, 127, 
utskänkningsrättigheter, 74. 
Polisverket: utgifts- och inkomststat, 160, lokaltelefoner, 102, 110. 
Polisnämnds tillsättande, 142, 162, ledamöter och suppleanter, 168. 
Poliskonstaplarna, begäran om löneökning, 182. 
Prenumeration, Svenska Stadsförbundets tidskrift, 132, Post- och Inrikes 
tidningar, 153. 
Radhe, Magnus, minnesord över, 125. 
Radioantenn, förbud mot uppsättande i vissa fall, 189. 
Renhållningsstadga för staden, 27, 129. 
Renhållningsverket, väg- och fyllnadsarbeten, 16, ordförande och vice 
ordförande, 24, reglemente, 26, kontrakt, 73, utgiftsstat, 160. 
Renhållningsreglemente, 26. 
Ritbiträde, anslag till 181. 
Rote- och Trötemyrarna, rörledning mellan 130, fridlysning, 28. 
Semester för stadens befattningshavare, 72, 80. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 88, anslag, 177. 
Slättens ljusfråga, 87, 191. 
Sovvagnsförbindelse med Stockholm, 183. 
Stadsfullmäktige: val av ledamot, 2, 144, ledamöter, 3, val av ordförande, 5, 
vice ordförande, 6, minnesord över Magnus Radhe, 125, förteckning över 
oavgjorda ärenden, 43. 
Stadsplaneändringar, 175, besvär, 175. 
Stadsplanen: vattenklosett, tilläggsanslag, 56, utarrendering av, 144, 
entreprenad å skötseln, 92. 
Stadens utgifts- och inkomststat, 192, räkenskaper, förvaltnings- och 
revisionsberättelser, 116, middag för landshövdingen, 149, landshövdingens 
tack, 170. 
Stads- och hamningenjörens taxa, 29, 68, ändringar i, 176. 
Sundhetsvården: utgifts- och inkomststat, 160, matvarustadga, 25, 
renhållningsstadga, 27. 
Svenska Stadsförbundet: medlemsavgift, 131, prenumeration, 132. 
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Systemaktiebolaget, koncession 59, 163, förvaltnings- och revisionsberättelser, 
89.  
Stipendienämnd, 169. 
Taxa för stads- och hamningenjören, 29, 68, ändringar i, 176, hamntaxa, ny, 
58, 67, nya energitaxor, 188. 
Tekniska aftonskolan, revisionsberättelse, 62, anslag, 140, 178. 
Tomtbyte med Olivia Christensson, 151. 
Tomtköps fullföljande, 57. 
Tomtarrenden, förslag till nya, 33, 49. 
Tomtförsäljningar: Aron Lindström, 34, Verner Bergman, 35, Ragnar 
Johansson, 52, Karl Aronsson, 53, J. F. Johansson, 69, 84, E. J. Lindbom, 70, 
Gottfrid Olsson, 71, Erik Lindbom, 83, A. Hedlund, 85, Dagmar Johansson, 86, 
Carl Jakobsson, 100, Axel Johansson, 101, Otto Mattsson, 111, S. B. 
Wahlberg, 112, Julia Henriksson, 113, J. S. Berndtsson, 134, Klas Zetterström, 
135, J. R. Ryding, 136, Selma Ferm, 184, Patrik Öhnberg, 185, Karl O. Olsson, 
186. A. F. Andersson, 187, beslut om tomtköps fullföljande, 57. 
Tronebacken, väg- och fyllnadsarbeten, 16. 
Tröte- och Rotemyrarnas fridlysning, 16. 
Trädgårdsgatan, profiländring, 36. 
Utgifts- och inkomststater: Nykterhetsnämnden, 133, Fattigvården, 156, 
Barnavårdsnämnden, 157, Folkskolan, 158, Kommunala Mellanskolan, 159, 
Renhållningsverket, 160, Parkstyrelsen, 160, Sundhetsvården, 160, 
Brandväsendet, 160, Polisverket, 160, Vatten- och avloppsledningar, 173, 
Staden och dess hamninrättning, 192. 
Utskänknings av pilsnerdricka överlåtande på bolag, 38, 127, rättigheter, 74, 
utsträckning av utskänkningstiden för spirituosa, 95, besvär, 141, 
”Vadet”, kvarteret, stadsplaneändring för, 175. 
Val av ny ledamot i stadsfullmäktige, 2, 144, ordförande, 5, vice ordförande, 6, 
Valkommittén, ledamöter, suppleanter och ordförande, 9, Drätselkammaren, 
ordförande och vice ordförande, 10, Vattenstyrelsen, ordförande och vice 
ordförande, 11, Folkskolestyrelsen, ordförande och vice ordförande, 12, 
Hamnstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 13, Brandstyrelsen, 
ordförande och vice ordförande, 14, brandchef och vice brandchef, 14, 
Handels. Och sjöfartsnämnden, ordförande och vice ordförande, 15, 
Elektricitetsverket, ordförande och vice ordförande, 21, Hälsovårdsnämnden, 
ordförande och viss ordförande, 22, Kommunala mellanskolan, ordf. och vice 
ordf., 23, Renhållningsstyrelsen, ordf. och vice ordförande, 24, 
Byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 47, Parkstyrelsen, 
ordförande och vice ordförande, 48, Barnavårdsnämnden, ledamöter och 
suppleanter, 78, ordförande och vice ordförande, 99, kommunala befattningar, 
150, Drätselkammaren, suppleanter, 156, Polisnämnden, ledamot och 
suppleant, 168, Stipendienämnd, ledamöter och suppleanter, 169. 
Valkommittén, ledamöter, suppleanter och ordförande, 9. 
Vattenavgifter för badrum m. m. 55, 81, 109, 126. 
Vatten- och avloppsledningar, utgiftsstat, 173. 
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Vattenklosetter: inträdes- och årsavgifter, 30, Restaurant ”Tärnan” 31, Otto 
Werner, 32, Badhusbolaget, 54, Axel Nilsson, 82, Karl Aronsson, 82, Oscar 
Wallén, 115, A-.B. Göteborgs Bank, 154. 
Vinterbadet, 50, 121, 174. 
Yttrande över kommunala beskattningen, 42. 
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